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Zimní stadion: Nové
technologie přinesou úspory
Dlouho očekávaná rekonstrukce
zimního stadionu začala po
skončení zimní sezóny letos
v dubnu. Od té doby byly zahá-
jeny jednotlivé kroky postupné
rekonstrukce. 

Stadion se může pochlubit
zbrusu novými mantinely s bez-
sloupkovou nástavbou ochran-
ných skel odpovídající aktuálním
parametrům ČSLH a IIHF. Poda-
řilo se také nainstalovat moderní
úsporné osvětlení, které díky
svým vlastnostem rovnoměrně
osvítí výkonnými LED světly le-
dovou plochu i pro televizní pře-
nosy a zároveň uspoří minimálně

50 % nákladů na spotřebu. Celá
akce probíhá v  rámci "Projektu
snížení energetické náročnosti
městských budov“ jako tzv. pro-
jekt EPC*.

V rámci první etapy oprav došlo
k  obnově nátěrového systému
části nosné ocelové konstrukce
haly v hodnotě přes milion ko-
run, což pomohlo prodloužit ži-
votnost stavby. Přes 360 tisíc
stála doporučená preventivní
generální oprava chladícího
kompresoru. 

Město Břeclav se rozhodlo
z vlastních prostředků podpořit

nákup a instalaci nových man-
tinelů s nástavbou ochranných
skel včetně nových střídaček,

trestných lavic i místa pro roz-
hodčí. Mantinely jsou svým za-

Pokračování na str. 2
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Zimní stadion: Nové technologie přinesou úspory
dáním a konstrukcí připraveny
na případnou remontáž na no-
vou ledovou plochu v  budouc-
nosti za minimálních technic-
kých a finančních požadavků.
Tato část rekonstrukce vyšla na
tři a půl milionu korun. „Na in-
vestici se nám podařilo získat
kofinancování od Jihomorav-
ského kraje, který vložil do pro-
jektu jeden milion korun, což
nám hodně pomohlo,“ říká
místostarosta města Richard
Zemánek. 

Projekt modernizace zimního
stadionu probíhá v  rámci stra-
tegie snižování energetické ná-
ročnosti městských budov. Vý-
znamnou etapou proto byla
instalace více než 150 nových
LED světel, která přinesla nejen
snížení spotřeby minimálně
o polovinu, ale zároveň dispo-
nuje prvky smart ovládání s mo-
nitorováním spotřeby. Náklady
na toto moderní osvětlení se
předpokládají kolem čtyř a půl
milionů korun a práce budou do-
končeny do zahájení zimní se-
zony v září letošního roku. 

V  rámci projektu snížení ener-
getické náročnosti zimního sta-
dionu budou do června 2023
realizována další energetická
opatření jako např. instalace
vzduchotechniky s  rekuperací
do všech šaten, využití odpad-
ního tepla z chladících kompre-
sorů, instalace systému MaR
s  napojením do dohledového
systému, instalace kogenerační
jednotky či využití odpadní vody
ze sněžné jámy. Nedílnou sou-
částí je plán instalace fotovol-
taických panelů s výkonem
70 kW. 

„Celkové náklady na kompletní
rekonstrukci počítají s  investi-
cemi zhruba za 30 milionů ko-
run, letos se proinvestovalo asi
10 milionů. Projekty EPC jsou za-
loženy na tom, že dodavatel za-
platí úsporná opatření a my mu
jeho investici postupně splá-
címe z  toho, co se opravdu
uspoří. Vybraná firma navrhne
opatření, která sníží energetic-
kou náročnost na provoz a zá-
roveň ta opatření udělá a zafi-
nancuje. Funguje to tak, že vy
hradíte po určitou dobu stejnou

Mizející lešení odkryje nové
barvy vodojemu
V druhé polovině srpna opláto-
vali řemeslníci mědí kopuli vo-
dárenské věže a rozsáhlá reno-

vace břeclavské dominanty už
je hotová. V  době, kdy vychází
Radnice, už by pracovníci měli

sundávat lešení. Dominanta
Břeclavi, která byla vybudovaná
v letech 1926 až 1927, svými bar-

vami vrátila ke kořenům Získala
totiž nátěr v kombinaci červené
a šedé barvy, který ji zdobil už
od první republiky. Břeclavané
jej přitom mohli vídat až do
oprav na přelomu tisíciletí. „Vo-
dárenská věž výraznější opravy
potřebovala. Objekt po celou
dobu slouží svému původnímu
účelu a jeho akumulace 650 m³
vody stále pomáhá zásobovat
centrum města pitnou vodou.
Právě díky opravám budeme
moci vodojem při vybraných pří-
ležitostech zpřístupnit veřej-
nosti. Ti, kteří již měli možnost
Břeclav z věže vidět, vědí, že po-
hled na město z vodárny roz-
hodně stojí za to,“ vysvětluje ře-
ditel společnosti Vodovody
a kanalizace Břeclav Milan Vojta.
Kromě nátěru a měděného
střešního pláště jsou opraveny
opadávající omítky, sanovány
jsou žlabové římsy, věž má nový
hromosvod. 

(dav)

částku, jakou jste platili dříve, ale
váš provoz už je úspornější,
takže část vašich plateb už jde
i na umoření dluhu za investici.
Jakmile je splacena investice za
úsporná opatření, už vás provoz
stojí třeba jen třetinu původních
splátek, protože váš provoz je
díky provedeným opatřením
energeticky méně náročný.
V  případě zimního stadionu,
který má velmi náročný energe-
tický provoz, počítáme s návrat-
ností 10 let. V souvislosti se zvy-
šujícími se cenami za energie je
pravděpodobné, že návratnost

bude ještě kratší,“ vysvětluje pri-
ncip EPC projektů místosta-
rosta Zemánek. „Za důležité po-
važuji v  souvislosti se zimním
stadionem také to, že se zde po-
dařilo vybudovat hostel, který
od loňského června zajišťuje
komfortnější ubytování pro kli-
enty a další příjem pro provozo-
vatele,“ dodává.

(jp, fotodav, archiv)

*Projekty EPC = Energy Perfor-
mance Contracting

Pokračování ze str. 1

Zájemcům o pohled z výšky se letos otevře věž v sobotu 24. 9. na Svatováclavské slavnosti.

Výdej BIO popelnic a kompostérů
Vážení obyvatelé Břeclavi,

přijďte si zdarma vyzvednout 
svůj kompostér a BIO popelnici.

Kdy: vždy ve středu od 7. 9. 2022, 
v čase od 11:00 do 18:00

Kde: hala Rena, Nár. hrdinů 3487/20A, 1. patro
Kontakt: bio@breclav.eu nebo tel: 519 311 313
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Objemné investice 
a rekordní dotace. Břeclav 
má dobře nakročeno

V á ž e n í
Břeclavané,

děkuji Vám
za to, že
jste mi dali
d ů v ě r u
a v uplynu-
lých letech
jsem mohl
pro Břeclav

pracovat jako její starosta. I přes
složité období spojené s  covi-
dem, tornádem, uprchlíky, úhy-
nem ryb či povodněmi se břec-
lavské radnici a obyvatelům
města vždy dařilo dobře vypo-
řádat se s  nastalou situací. Za
to patří díky také Vám všem,
kteří jste přiložili ruku k dílu, když
bylo zapotřebí. V praxi se osvěd-
čil břeclavský krizový štáb, který
jsem měl tu čest vést a který byl
vždy opravdu rychle a efektivně
schopen pomáhat tam, kde to
bylo potřeba. A to nejen v Břec-
lavi, ale také v 17 dalších obcích,
které pod působnost břeclav-
ského krizového štábu spadají.  

Dotace a investice. V  uplynu-
lých letech se nám podařil získat
rekordní počet dotačních titulů,
které posloužily především
k  tomu, aby se nám všem žilo
v Břeclavi zase o něco lépe. Vý-
razně jsme investovali do oprav
a revitalizací sídlišť, veřejných
prostor, komunikací. A další in-
vestice nás v příštích letech če-
kají. Na okraji zájmu konečně po
letech není sídliště Na Valtické,
rovnoměrně se snažíme investo-
vat do všech městských částí.
Vnímáme, že např. sídliště Dukel-
ských hrdinů potřebuje výraznou
revitalizaci, a to nejen komunikací
a chodníků, ale především je zde
potřeba také řešit nevyhovující
parkování. Na další břeclavská
sídliště se chceme zaměřit i v ná-
sledujícím období. 

Plynulost dopravy. Díky úseko-
vému měření se zklidnila doprava
v Charvátské Nové Vsi, naopak
vybudování zálivů pro autobusy
(Ch. N. Ves, centrum), posunutí
zastávky (Poštorná) nebo vybu-
dování odbočovacího pruhu (Po-

štorná) výrazně pomohlo plynu-
losti dopravy ve městě.

Bezpečnější Břeclav. Osvědčili
se asistenti prevence kriminality,
bezpečí obyvatel města také po-
máhá hlídat moderní kamerový
systém. Díky každodenní čin-
nosti městské policie se navíc

zavčas daří ve spolupráci se
státní policií efektivně zadržovat
ilegální imigranty.   

Čistější město. Zřízení Technic-
kých služeb města se projevilo
jednoznačně kladně. Břeclav
zkrátka po letech prohlédla. Lidé
mohou vidět práci terénních za-
městnanců TS denně ve všech
městských částech. Město je
dobře udržované celoročně, od
jara do podzimu navíc oku lahodí
květinová výzdoba. Osvědčilo se
také operativní odstraňování zjiš-
těných a nahlášených závad ob-
čany (mobilní aplikace hlášení zá-
vad – zpětná kontrola občany na
webu města). Od obyvatel města
máme kladné ohlasy jak za zlep-
šení vzhledu a údržby města, tak
třeba za zřízení a provoz sběr-
ného dvora v Poštorné a mobil-
ních sběrných dvorů v jednotli-
vých čtvrtích. Zároveň vnímáme
občasnou kritiku za nedosta-
tečné opakování sečení trávy
v některých městských částech
a řešíme to. Často se tak děje po
intenzivních deštích, kdy rychle
povyskočí tráva a není vždy v lid-
ských silách být na všech mís-
tech najednou.

Obchvat. Jedním z hlavních
bodů, který se za mého působení
pohnul vpřed skutečně mílovými
kroky, je stavba, o jejíž realizaci
se vykládají vtipy už snad třicet
let. Účastnil jsem se desítek slo-

žitých jednání s Ředitelstvím sil-
nic a dálnic a právníky Lichten-
štejnů. Aktuálně jsou hotová
všechna kompenzační opatření
v oblasti životního prostředí.
Kvůli tomu, aby se břeclavský ob-
chvat stal skutečností, jsem šel
do komunální politiky. V místě
trasy obchvatu už probíhají py-

rotechnické práce, na ně naváže
archeologický průzkum. Příští rok
požádá investor o stavební po-
volení a napřesrok by se konečně
mělo začít stavět. 

Břeclav zítřka. Velké výzvy nás ale
čekají i v příštích letech. Mezi ty
hlavní patří, jak zmiňují i kolegové,

pokračující rekonstrukce Domova
seniorů, kompletní revitalizace
koupaliště, ale také třeba za po-
moci dotací výstavba nového pen-
zionu pro seniory. Dalšímu zlepšení
plynulosti provozu pomůže vyře-
šení dopravní situace na křižo-
vatce v Poštorné a zkapacitnění
kruhového objezdu u Tesca. Pri-
oritou pro nás budou i nadále
kromě investic do veřejných pro-
stor, sídlišť a komunikací také se-
nioři, ale i podpora živé kultury ve
městě a mládežnický sport.  

Děkuji Vám, že jsem dostal příle-
žitost pro Vás pracovat a věřím,
že jsem v  roli Vašeho starosty
obstál. Pokud Vám není jedno, ja-
kým směrem se Břeclav bude
ubírat dál, běžte prosím k  vol-
bám. Třeba po cestě na hody.   

Mějte krásné babí léto a sejdeme
se na konci září pod „břeclavsků
májů“.

Bc. Svatopluk Pěček, 
starosta Břeclavi

„Prioritou pro nás budou i nadále
kromě investic do veřejných

prostor, sídlišť a komunikací také
senioři, ale i podpora živé kultury
ve městě a mládežnický sport.“ 

Všechna kompenzační opatření, která ekologové požadovali, jsou
splněna. V trase břeclavského obchvatu právě probíhá pyrotechnický
průzkum. Následovat bude archeologický průzkum, vydání staveb-
ního povolení a napřesrok by se po desítkách let konečně mělo
začít stavět. V posledních letech kvůli tomu starosta Svatopluk Pě-
ček absolvoval desítky jednání v terénu i v sídle investora. Vytrvalost
se vyplatila a Břeclavi se tak v dalších letech ulehčí zejména od ka-
mionové dopravy.    



ale úplně nepomohly, stejně
jako odklad vypsání dotač-
ních titulů, z nichž chceme na
tyto projekty čerpat peníze -
ty se spouštějí až v druhé po-
lovině letošního roku. 

Modernizujeme město
i z pohledu uživatelského.
Parkovné můžete zaplatit
mobilní aplikací, pokud ho
chcete prodloužit, nemusíte
utíkat zpátky na parkoviště
ze schůzky nebo z čekárny
od doktora. Provedli jsme re-
vizi spojů MHD, aby inteli-
gentně navazovaly jak na
sebe navzájem, tak hlavně
na vlaky. Břeclav je městem,
kde je kvalita života a ekolo-
gie z pohledu radnice na
prvním místě. Zapracovali
jsme na místech, na která se
desítky let nesáhlo. Snažíme
se, aby na úřadě pracovali
profesionálové. Technické
služby výrazně přispívají
k tomu, že naše město vy-
padá mnohem lépe. 

Zkrátka, pracujeme pro naše
město poctivě a s láskou
a myslím, že je to na něm vi-
dět. S láskou pro něj chceme
pracovat i dál, protože nám
na Břeclavi záleží a ne-
chceme ji nechat na pospas
“starých pořádků”. V posled-
ním čísle tohoto časopisu
před volbami vám chci po-
přát šťastnou ruku a hlavně
- běžte prosím k volbám.

Bc. Jakub Matuška, 
1.místostarosta Břeclavi

Uplynulé
v o l e b n í
o b d o b í
b y c h
o z n a č i l
jako vel-
kou zku-
šenost jak
pro naše
město, tak
pro mě

samotného. Téměř rok a půl
nouzového stavu, velké tur-
bulence v ekonomice i v ži-
votě společnosti - to všechno
mě ale nepřipravilo o elán
a chuť do práce. Ukázalo se
totiž, že jsme schopní se pro
dobrou věc spojit a táhnout
za jeden provaz. Přál bych si,
aby takovým způsobem fun-
govala i břeclavská politika,
protože naše město je pořád
kde zlepšovat.

Do vedení města jsem na-
stoupil na začátku února
roku 2019. Na starost jsem
dostal městský majetek, roz-
voj města, investice a so-
ciální politiku. Ve stručnosti
se vám pokusím popsat, co
se povedlo, i to co se nepo-
vedlo, nebo co se ukázalo
jako nereálné. 

Podařilo se nám změnit styl
komunikace radnice. U vel-
kých projektů probíhají an-
kety přímo s uživateli prostor,
sbíráme zpětnou vazbu pro-
střednictvím setkání s ob-
čany nebo internetu. Sociální
sítě využíváme v mnohem
větší míře k informování oby-
vatel o tom, co se ve městě
děje - uzavírkách, projektech,
haváriích nebo akcích ve
městě. Zprovoznili jsme
městskou kabelovou televizi,
která stojí třetinu toho, co

stála předtím a která posky-
tuje široký informační servis.
Zabere nám to vždy nějaký
čas, ale jsem přesvědčený, že
to za to stojí. 

Druhá věc, na kterou jsem
pyšný, je daleko průhlednější
fungování města. Některým
jsme šlápli na kuří oka, to se
ale od nás očekávalo a stále
uplatňujeme myšlenku, že
stejná pravidla platí pro
všechny. 

Řádně soutěžíme o zakázky,
vše je dostupné na inter-

netu, žádné spřízněné firmy
neupřednostňujeme. Zveřej-
ňujeme zápisy z jednání
Rady města, což nebylo zvy-
kem a není to zákonná po-
vinnost. Veřejnost má tak
možnost vidět i do nájem-
ních vztahů, všechny
smlouvy nad 50 tisíc korun
můžete najít v Registru
smluv. V měsíčníku Radnice
si můžete přečíst i názory

opozice, což jsem osobně
prosadil. Věcnou kritiku po-
važujeme za velmi prospěš-
nou věc, všichni jsme jenom

lidi a nikdo z nás nemá pa-
tent na rozum. Trochu mi
však chybí profesionalita,
politika se nemá zvrhávat
v osobní útoky.

V tomto časopise naše koa-
lice tak trochu skládá účty.
Na následujících stránkách
najdete souhrn nejdůležitěj-
ších investičních akcí a dal-
ších věcí, kterým jsme se bě-
hem uplynulých let věnovali.
Největšími akcemi, které jsou
rozjeté, jsou Domov seniorů,
koupaliště a cukrovar. U Do-

mova seniorů práce začaly
kuchyní a nyní se dokončuje
jídelna. V dalších letech nás
čekají obytné budovy. Re-
konstrukce je nutná z dů-
vodů bezpečnostních, ale
i kvůli pohodlí a bezbariéro-
vosti.

Projekt kompletní rekon-
strukce koupaliště je hotový.
Bude prvním úkolem nového
vedení města o něm rozhod-
nout a najít na něj peníze. Za
sebe říkám, že nové koupa-
liště město potřebuje a fi-
nance se dají vyřešit. Jinak
se taky může stát, že stáva-
jící koupaliště bude brzy uza-
vřeno.

Projekt cukrovaru se hýbe
v úrovni papírové války. Nyní
je v přípravě dokumentace
pro územní rozhodnutí, jehož
výsledkem bude vznik sil-
niční sítě. Jednotlivé parcely
budou určeny pro výstavbu
bytových domů, protože
Břeclav potřebuje bydlení.
Samotný projekt knihovny
a nového náměstí projde
znovu procesem diskuse
s odborníky i veřejností. 

Je pravda, že jsme spoustu
věcí začali. Krizové roky nám

Břeclavská Radnice

Poctivě a s láskou

„Ukázalo se, že jsme schopní se
pro dobrou věc spojit a táhnout
za jeden provaz. Přál bych si, aby

takovým způsobem fungovala
i břeclavská politika, protože

naše město je pořád kde
zlepšovat.“

Díky aplikaci zaplatíte za
parkování z mobilu.

Břeclav v  mobilu. Načtením
QR kódu se vám otevře roz-
cestník s  úvodními informa-
cemi a odkazy na stažení do
Apple i Google play.

Na mapovém portálu města
Břeclavi nově naleznete
i možnost zobrazení mapky
městských hřbitovů, kde
můžete najít konkrétní hrob,
zjistit obsazenost hrobo-
vého místa či najít místo od-
počinku konkrétního zemře-
lého.
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Zhodnocení volebního období
Školství
S Z  městského rozpočtu jsme investovali do

oprav a vybavení základních škol a mateř-
ských školek částku přesahující 57 milionů Kč

S Pracovali jsme na pořízení strategie rozvoje
školství v Břeclavi

S Rozšířili jsme nabídku předškolního vzdělávání
otevřením třídy s rozšířenou etickou výchovou
(křesťanská školka), 

S Připravujeme a podporujeme otevření lesní školky (jurta)

S Navázali jsme spolupráce se středními školami ve městě (dílny pro
ZŠ Kupkova v  prostorách průmyslovky, nová jídelna gymnázia
v  objektu města, prezentace středních škol pro končící ročníky
atd.)

S Vybudovali jsme sportovní hřiště u základní školy Sovadinova, 

S Připravili jsme projektovou dokumentaci k hřišti ZŠ Valtická a pod-
porujeme jeho rekonstrukci

S Renovovali jsme dětská hřiště v MŠ Okružní a MŠ Hřbitovní

S Zavedli jsme elektronický zápis dětí do MŠ, čímž došlo k optima-
lizaci uchazečů (přihlášky na více školek, blokování míst pro další
zájemce apod.)

Senioři
S Připravili jsme rekonstrukci Domova seniorů a pomohli na ni získat

státní dotaci ve výši 58 mil. Kč.

S Realizovali jsme významnou rekonstrukci a přeměnu jídelny v Do-
mově seniorů s tím, že původní prostory slouží jako místo kultur-
ního vyžití seniorů 

S Provádíme postupnou rekonstrukci penzionu pro seniory a osoby
se zdravotním postižením

S Přispíváme částkou téměř 2 miliony Kč na zvýhodněné obědy pro
seniory ve výdejnách zajišťovaných DS Břeclav

Podpora křesťanství
S Zařídili jsme příspěvek města na centrum Bethseda v evangelickém

kostele

S Prosadili jsme příspěvek na opravu Kaple Sv. Cyrila a Metoděje
u nádraží a další příspěvky do kostela Svatého Václava a zajistili
jejich vícezdrojové financování

S Provádíme po celé období opravy drobných sakrálních památek
(křížků) ve Staré Břeclavi, v Poštorné a v Charvátské Nové Vsi

S Pod záštitou místostarosty proběhla celá řada besed o společen-
ských tématech pořádaných křesťanskými církvemi a organiza-
cemi v Břeclavi

S Otevřeli jsme křesťanskou školku v  Břeclavi (třída s  rozšířenou
etickou výchovou)

S Prosadili jsme a podpořili jsme zbudování památníku panu děkanu
Josefu Ondráčkovi

Společenský život
S Zavedli jsme rozsvěcení vánočních stromků v jednotlivých měst-

ských částech se zvoničkami a truhličkami s přáními pro Ježíška

S Prosadili jsme omezení pořádání nahodilých ohňostrojů městskou
vyhláškou

S Zahájili jsme rekonstrukci kina 

Sport
S Podíleli jsme se na zpracování strategie rozvoje sportu v Břeclavi

S Prosadili jsme zpřístupnění školních hřišť pro veřejnost

S Vytvořili a zavedli spravedlivá pravidla poskytování dotací do ob-
lasti sportu a jeho financování

S Připravili jsme vypracování studie a následné projektové doku-
mentace pro rekonstrukci krytého bazénu a venkovního koupa-
liště

S Prosadili jsme prostředky na rekonstrukci hostelu v  prostorách
zimního stadionu a zimního stadionu samotného (mantinely, osvět-
lení, ozvučení atd.)

S Pomohli jsme s modernizací fotbalového areálu v Charvátské Nové
Vsi

Energetika
S Systematicky jsme se začali zabývat energetikou města

S Podpořili jsme zavedení funkce energetického manažera 

S Účastníme se aktivně zavádění projektů EPC (ocenění nejlepší
EPC projekt v ČR)

S Prosadili jsme supervize nových projektů energetickým manaže-
rem tak aby provoz byl co nejefektivnější (koupaliště)

S Zahájili jsme společný nákup elektrické energie pro město

S Započali jsme práce na vypracování energetické koncepce a stra-
tegie pro město

S Začali jsme zpracovávat karty objektů v majetku města

Ekonomika
S Výrazně jsme zvýšili využívání dostupných dotačních titulů pro

město (spolupráce s externími firmami při získávání dotací)

S Nastavili jsme jasná a přehledná pravidla pro získávání městských
dotací

S Vyřešili jsme problém kontroverzní společnosti MSK s.r.o. s ma-
jetkovou účastí města

S Stabilizovali jsme městský rozpočet bez zbytečných půjček na
provozní činnosti

S Zavedli jsme nová pravidla financování příspěvkových organizace
(17 městských organizací) a online schvalování a kontrolu výdajo-
vých operací těchto organizací

Mgr. Richard Zemánek, 
místostarosta Břeclavi 



Břeclavská Radnice

Opravy Domova seniorů a renovace koupelen
v penzionu pro seniory
Další etapa rekonstrukce pro-
stor Domova seniorů, ale také
renovace koupelen v Penzionu
pro seniory a osoby se zdra-
votním postižením. Práce na
opravách v pobytových měst-
ských zařízeních pro seniory
jely naplno i o letních prázdni-
nách. 

„Letos se konečně daří realizo-
vat investice v rozsahu, jaký si
představujeme. Covid a jeho fi-
nanční následky udělaly bohužel
své, vloni tornádo odčerpalo lid-
ské zdroje. Lidská práce zkrátka

v loňském létě byla potřeba
jinde. I přesto se nám ale dařilo
ve stěžejních investicích pokra-
čovat. Letos se nám zatím krize
vyhýbají. Kromě velkých investic
se nám navíc díky úsporným
opatřením daří realizovat větší
množství akcí. Jde třeba
i o menší věci, které ale zlepšují
každodenní život lidí," uvedl za
břeclavskou radnici místosta-
rosta Jakub Matuška s tím, že
jednou z nich je také celková re-
konstrukce koupelen v penzionu
pro seniory a osoby se zdravot-
ním postižením.  

První etapa výměny koupelen
v patře penzionu už finišuje. „Po-
třebná investice, kdy jsou ne-
vhodné vany postupně nahra-
zovány sprchovými kouty,
významně usnadní klientům
penzionu používání koupelny.
Také z bezpečnostního hlediska
jsou sprchové kouty pro seniory
vhodnější,“ vysvětlil místosta-
rosta Jakub Matuška s tím, že
další etapy oprav budou brzy
následovat. 

Finančně nejnáročnější investicí
volebního období je rekon-

strukce břeclavského Domova
seniorů, který ji po čtyřiceti le-
tech provozu nutně potřeboval.
Po přístavbě kuchyně a zázemí
se nyní rekonstruuje pavilon D.
„Z pavilonu bude společenský
sál a jídelna. Následně opravíme
lůžkové a obytné části v pavilo-
nech A a C,“ doplnil místosta-
rosta. Současně s opravami pro-
bíhá také rekonstrukce přilehlé
komunikace u Pastviska. Rekon-
strukce pavilonu D Domova se-
niorů bude hotova v září. 

(dav)

Tropy v Břeclavi: Zastínění hřišť i pítka
Při tropických teplotách se
v centru města můžete zchladit
třeba u mlžítka na pěší zóně.
Těch bude postupně přibývat.
"Aktuálně jednáme s Vodovody
a Kanalizacemi Břeclav a Tech-
nickými službami o napojení dal-
ších mlžítek. Cílem je umístění
těchto míst k osvěžení ve všech
městských částech. Rádi by-
chom instalovali mlžítka i na dal-
ších frekventovaných místech

centra," vysvětlil břeclavský sta-
rosta Svatopluk Pěček. Při pro-
cházce Poštornou mohou nejen
v parném horku lidé využít třeba
také pítka na revitalizované
ploše před ZŠ Komenského. Tra-
dičním osvěžením je pítko
u úpravny vody před vjezdem do
Kančí obory. 

Se saharskými teplotami byl do-
nedávna problém i na dětských

hřištích. "Radnice proto přistou-
pila k instalaci kvalitního zastí-
nění. Loni jsme poskytli stín
hřišti za poštorenským koste-
lem. 

Nově můžete vidět stínící prvky
nad Rákosníčkovým hřištěm
u lávky v centru, na dětském
hřišti ve Staré Břeclavi na ul.
Gen. Šimka nebo na ul. U Splavu
a na Valtické," uvedl břeclavský

místostarosta Jakub Matuška.
Ohlasy na zastínění se různí,
těch pozitivních ale radnice evi-
duje převážnou většinu. "Za za-
stínění hřiště jsme velice rádi.
Bylo to zapotřebí, na přímém
slunci bychom s malou na pís-
kovišti nevydržely, je to opravdu
velký rozdíl," svěřila se jedna
z maminek u hřiště U Splavu.

(dav)



6–7

Břeclav pořídila kompostárnu
Zastupitelé města navštívili
kompostárnu, jejíž pořízení
v červnu schválili. „V kompos-
tárně se bude zpracovávat veš-
kerý bioodpad z Břeclavi, provo-
zují ji Technické služby. Výsledný
produkt se bude používat k hno-
jení polí a vinohradů, údržbě
městské zeleně a část bude
také k dispozici občanům pro je-
jich zahrádky a předzahrádky,“
uvedl za vedení města místosta-
rosta Jakub Matuška.

„Město si slibuje snížení nákladů
na transport odpadu a zejména

skládkování, příjmy bude gene-
rovat prodej samotného kom-
postu, na jehož odběru jsou
technické služby domluveny
s místními zemědělci. Budeme
také jednat o možnostech likvi-
dace čistírenských kalů se spo-
lečností VaK Břeclav a poten-
ciálu bioodpadu v komunitní
energetice. Plyn lze vyrábět totiž
i u nás,“ zní z břeclavské radnice.
Kapacita břeclavské kompos-
tárny je přes tři tisíce tun ročně,
její pořízení stálo 8 milionů korun. 

(jp, foto dav)

Budoucnost Dyje v Břeclavi
V poslední době, i kvůli úhynu vět-
šího množství ryb, je často sklo-
ňována otázka péče o řeku Dyji.
Město Břeclav iniciovalo jednání
mezi Jihomoravským krajem, Po-
vodím Moravy a rybáři ohledně
budoucnosti péče o řeku. 

„Výsledek více než měsíčních
jednání je pro nás uspokojivý
a děkujeme všem zúčastněným
za vstřícnost. Přijali jsme opa-
tření, která povedou k lepší péči
o řeku Dyji na Břeclavsku,“ za-

znělo od vedení města Břeclavi. 

Prvním z těchto opatření je in-
stalace měřičů množství kyslíku
ve vodě u jezů v Bulharech
a Břeclavi. "Data získaná z měřičů
budou použita pro zpracování
vědecké práce s cílem nejenom
odborně posoudit problém s vel-
kým úhynem ryb, ale také pomo-
hou efektivněji reagovat na
změnu kvality vody," doplnil ná-
městek hejtmana Jihomorav-
ského kraje Lukáš Dubec.

Dalším opatřením je postupné
čištění nejproblematičtějších
úseků koryta řeky Dyje v Břec-
lavi, které už začalo v režii Po-
vodí Moravy.

„Přemístili jsme naplavené se-
dimenty na Dyji v centru města
k pravému břehu řeky. A to
proto, aby byl průtok korytem
hlubší, plynulejší a lépe udržo-
vatelný,“ vysvětlil ředitel závodu
Střední Morava Pavel Cenek
s tím, že vyčištěna už je také

část Dyje u břeclavské „špice“.   

Zástupci vedení radnice dále
diskutovali s Povodím Moravy
také o propojení pro pěší a cy-
klisty mezi cukrovarem a sídliš-
těm U Splavu, o možnostech
společného „úklidu“ dna řeky
Dyje mezi splavem a mostem
u břeclavského kulturáku, ale
také o stavu Mlýnského náhonu
v Břeclavi. 

(dav)



Když v  roce 2019 začala pro
město pracovat naše nová koa-
lice, kromě jiných závazků jsme
přebrali také smlouvu na vysílání
kabelové televize, která stála
v  té době občany bezmála půl
milionu ročně. 

V rámci zdokonalování techno-
logií a rozmachem sociálních sítí
se ale tento kanál dostal do si-
tuace, kdy pro nás rozhodně ne-
byl hlavním komunikačním ná-
strojem. Začali jsme hledat
cestu, jak nepřipravit diváky
o novinky z města, ale zároveň
ušetřit. 

Zjistili jsme, že existuje možnost
vysílat v rámci vlastní kabelové
televize města za zlomek ceny.
Požádali jsme o vlastní licenci,
našli profesionální spolupracov-
níky a začali vysílat. Shodou
okolností nám pomohl i korona-
virus. Měli jsme najednou další
komunikační kanál, kterým jsme
mohli občany informovat o si-
tuaci kolem pandemie a infor-
mace k nim dostat pomocí vysí-
lání v podstatě okamžitě. Začali
jsme s pokorou, která nám po-
mohla dělat další a další krůčky
na cestě k plnohodnotnému vy-
sílání kabelové televize města
BV1. 

Od roku 2020 jsme začali obča-
nům přinášet záznamy jednání
zastupitelstva, ke kterým jsme
časem přidali reportáže. Je to
přibližně dva roky, kdy informu-
jeme o novinkách ve městě ve
vysílání BV1 sami. V reportážích

pravidelně přinášíme informace
o tom, jak pokračují práce na
zlepšení života ve městě. Kromě
pozvánek na akce v Břeclavi se
v něm dozvíte, jak pokročila jed-
nání o obchvatu města, jak pro-
bíhají práce na ozelenění Staré
Břeclavi, jak se zvýšila díky no-
vým radarům bezpečnost
v Charvátské Nové Vsi, kdy bude
dokončena rekonstrukce jídelny
v  Domově seniorů, kdy otevře
město pro veřejnost školní
hřiště, jak budou zrenovovány
zahrady mateřských školek.

Jsme rádi, že jsme se rozhodli
jít cestou vlastního vysílání,
i když to byla cesta složitější.
Dnes máme k dispozici komuni-
kační kanál, který je krátkou ces-
tou k  občanům. Zároveň vklá-

dáme celé vysílání na YouTube
kanál města, který má zase jiné
publikum než kabelové televize.
Podařilo se nám skloubit mo-
derní technologie a maximálně
tak využít možnosti, jak oslovit
co nejvíce našich občanů s  in-
formacemi, které jim mohou být
k užitku. Zároveň jsme se dostali
s  náklady na reportáže a zá-
znamy ze zastupitelstva na zlo-
mek ceny, kterou nás to stálo
v minulosti.

Mgr. Richard Zemánek, 
místostarosta Břeclavi

Břeclavská Radnice

Břeclavské TEPLO nakoupilo plyn s předstihem
Opravy a modernizace zařízení
společnosti TEPLO jsou v plném
proudu. Stále pokračujeme
s avizovanou akcí zapojení no-
vých zdrojů do výroby tepla
včetně kogenerací, aby v bu-
doucnu byla výroba co nejefek-
tivnější.

To, že energie jsou na svých
dlouhodobých cenových maxi-
mech, všichni víme. Dobrou
zprávou pro zákazníky společ-
nosti TEPLO je, že díky strate-
gickému rozhodnutí vedení spo-

lečnosti jsme v roce 2020 na-
koupili plyn na delší období do-
předu. Proto máme smluvně za-
jištěn plyn za dobrou cenu i pro
rok 2023. Tam, kde dodáváme
teplo z našich zdrojů, by tak ne-
mělo dojít ani pro příští rok ke
skokovému nárůstu cen energií,
jak se tomu děje ve velké části
republiky. V lokalitách, kde ne-
provozujeme vlastní zdroj, se
cena může zvednout výše, stále
ale pod průměrem zdražování
v ČR. 

V souvislosti s tím, že se blíží ko-
munální volby, můžete v různých
letácích politických subjektů na-
lézt neověřené a spekulativní
názory, které mohou koncového
uživatele znejistit. Berte prosím
takové informace s opravdu vel-
kou rezervou. Jsou to často
opravdu jen neověřené speku-
lace. Faktem je včasný nákup

energií břeclavským TEPLEM.
Ten by v dnešní turbulentní
době odběratelům měl zajistit
v příštím roce férovou cenu
tepla. 

Ing. Martin Marták
Ing. Pavel Dominik,

jednatelé společnosti 
TEPLO Břeclav s.r.o

V Břeclavi bude jezdit o 22 auto-
busových spojů víc. Zastupitelé
města Břeclavi rozhodli o výra-
zném navýšení počtu spojů
v MHD. Schválili návrh největší
změny jízdních řádů MHD v po-
sledních letech. V Břeclavi při-
byde celkem 22 nových spojů,
většina z nich do městských
částí Stará Břeclav a Charvátská
Nová Ves, zlepší se také spojení
do nemocnice nebo návaznost
na vlakové spoje.

„Na základě mnoha připomínek
a podnětů občanů jsme předlo-
žili zastupitelům komplexní ná-
vrh na změnu jízdních řádů
a jsme rádi, že zastupitelé
s tímto návrhem souhlasili.
Jedná se o ucelenou koncepci,
která přinese cestujícím větší
komfort při užívání MHD. Naším
cílem bylo navýšit počet spojů
a zároveň zlepšit napojení na
vlaky, kterými lidé jezdí do za-
městnání mimo město. Očeká-
váme od toho kroku také to, že

místo aut použijí lidé MHD, což
uleví složité dopravní situaci
v Břeclavi,“ shodují se předsta-
vitelé vedení města. „Spoje při-
bydou také ve večerních hodi-
nách a budou navazovat na
příjezdy vlaků z Brna i poža-
davky místních zaměstnavatelů.
V brzkých ranních hodinách bu-
dou autobusy jezdit častěji, což
usnadní obyvatelům dopravu do
práce,“ dodává vedení města.

Nové jízdní řády budou platit už
od 1. října 2022 a četnost spojů
odpovídá potřebě a obsaze-
nosti, jízdní řády přidávají také
nové spoje v časech, které podle
připomínek občanů a podniků
výrazně chyběly. Dojde k navý-
šení počtu ujetých kilometrů
zhruba o 4 673 km měsíčně,
tedy asi 56 000 ročně. Dopad
na rozpočet města bude cca 3,5
až 4 miliony korun ročně, podle
aktuální ceny paliv. 

(jp, foto dav)

V Břeclavi bude jezdit
více spojů MHD

Kabelová televize BV1
města slouží občanům

2019 480 000 Kč 
2020 102 000 Kč (BV1)
2021 92 500 Kč (BV1)
2022 83 000 Kč (BV1 – náklady do konce srpna 2022)

/url.cz/@BV1
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Přijďte diskutovat na Veřejné fó-
rum města Břeclavi, které se letos
uskuteční 14. září 2022 v 17 hodin
v Domě školství v Břeclavi.

Cílem veřejného fóra je získat co
nejširší zpětnou vazbu od oby-
vatel Břeclavi. Diskuse bude pro-
bíhat formou tématických ob-
lastí, přičemž se účastníci řadí
do oblastí dle svého výběru
a zájmu a poté formulují jednot-
livé problémy či náměty.

Z předložených problémů účast-
níci fóra společně stanoví svým
hlasováním deset největších
problémů, které jsou nejzásad-
nější z pohledu obyvatel města. 

Výstupy akce budou následně
uvedeny ve veřejné anketě, je-
jímž cílem je ověřit problémy for-
mulované na veřejném fóru s co
nejširším okruhem veřejnosti.

(dav lh)

Přijďte diskutovat

140 let uplynulo od založení
sboru dobrovolných hasičů Po-
štorná. Při svých srpnových osla-
vách si to náležitě užili. Nechy-
bělo vyznamenání osobnostem
sboru nebo uvázání slavnostní
stuhy na prapor. Poštorenští ha-

siči si pozvali další sbory, se kte-
rými se předvedli při spanilé jízdě
městem, po které následoval
slavnostní úvod. Příchozím uká-
zali, co dokáže hasičská technika.

(dav) 

Poštorenští hasiči slavili

Přes 800 vysazených stromů na
městských pozemcích a pouze
přes 60 pokácených. Taková je
bilance přístupu vedení břeclav-
ské radnice k zeleni ve městě od
roku 2019 doposud. 

K zemi šly přitom většinou jen
nálety, nebo ty kusy, které kvůli
svému stavu mohly ohrozit oby-
vatele města. „Stín stromů je ne-
ocenitelným pomocníkem v tro-
pických vedrech, která Břeclav
každoročně sužují. Stromy navíc
pomáhají zlepšovat klima v roz-
páleném městě. Břeclav může
být právem hrdá na rozsah ze-
leně, která město pokrývá. V na-
stoleném trendu výsadby
stromů, která mnohonásobně
převyšuje počet pokácených

kusů, budeme pokračovat.
Stejně tak budeme i nadále při
investičních akcích postupovat
právě s ohledem na vzrostlé
 zdravé stromy v místě. Patrné to
je třeba na novém parkovišti na
nám. P. Bezruče,“ shoduje se sta-
rosta Svatopluk Pěček s místo-
starosty Jakubem Matuškou
a Richardem Zemánkem. 

Příkladem výsadby stromů z po-
slední doby je např. nová cyklos-
tezka v Poštorné, prostory před
ZŠ Komenského, Sady 28. října
podél parku, Tyršův sad, sídliště
U Splavu, Valtická alej, sídliště
J. Palacha, nebo vícero lokalit ve
Staré Břeclavi a další.

(dav)

800 vysazených stromů



Břeclavská Radnice

Projekt pomohl dostat na trh práce desítky lidí

Tradice úspěšných výsledků
v hodnocení Dobrý úřad pokra-
čuje i nadále. Akademie nevšed-
ního vzdělávání, jako správce
projektu Dobrý úřad, udělila
Městu Břeclav zlaté ocenění za
dosažení 95% spokojenosti ob-
čanů. „Opakované získávání nej-
vyššího ocenění je známkou
toho, že se nám trvale daří držet
vysokou úroveň služeb pro ob-
čany, a to i ve složitém období
posledních let. Děkuji všem, kteří
se svým dílem zasloužili o tento

velmi dobrý výsledek,“ uvedl ta-
jemník Městského úřadu Břec-
lav Ivan Kejík. 

(juh)

Zlaté ocenění pro úřad

JAKÉ PODMÍNKY MUSÍTE SPLŇOVAT?
S exekuce byla zahájena před 28. 10. 2021

S exekuce musí být vedena soudním exekutorem

S exekuce je vedena pro dluh u veřejnoprávního subjektu, kterým
může být: zdravotní pojišťovna, Česká televize, Český rozhlas,
ČEZ, krajské nemocnice, městské dopravní podniky a další orga-
nizace, které vede či vlastní obec, kraj či stát
(dluh nájmu u obce, poplatek za odvoz odpadu, poplatek za jízdu
na černo ….)

CO JE POTŘEBA UDĚLAT?
S od 1. 9. 2022 do 15. 11. 2022 doručit exekutorovi doporučený dopis,

ve kterém ho informujete, že využíváte Milostivé léto 2. V dopise
požádat o vyčíslení dlužné jistiny a sdělení čísla účtu, na který lze
zaslat peníze

S od 1. 9. 2022 do 30. 11. 2022 zaplatit na sdělený účet exekutorem
dlužnou jistinu a poplatek 1 815 Kč

POTŘEBUJE PORADIT?
S kontaktujte Městský úřad Břeclav, odbor sociálních věcí, Bc. Josefa

Podmola – tel.: 519 311 349 (kancelář č. 137)

S informace získáte i na webu www.milostiveleto.cz

MILOSTIVÉ LÉTO 2
Poslední šance zatočit
s dluhy

Odstraňování bariér při vstupu
na trh práce v Břeclavi byl název
projektu, který pod taktovkou
Technických služeb Břeclav pro-
bíhal od července 2020 do
konce června letošního roku.

Cílem projektu bylo pomoci mi-
nimálně 106 osobám v nepří-
znivé sociální situaci v orientaci
na trhu práce, získat dovednosti
umožňující uplatnění na trhu
práce a pomoc s obnovou pra-
covních návyků. Mimo získání
tzv. tréninkových pracovních
míst umožnil projekt účastníkům
také získat znalosti prostřednic-
tvím kurzů finanční a počítačové
gramotnosti nebo oddlužení. 

"Projekt zaměstnávání v Tech-
nických službách se osvědčil.
Nejenže poskytuje práci lidem,
kteří mají dlouhodobý problém ji
sehnat, ale poskytuje náhradní
program těm, kteří by se jinak
nudili na ulicích,“ přiblížil výsledky
projektu místostarosta Jakub
Matuška.

Na tréninkovém pracovním
místě si uživatelé vyzkoušeli

práci Technických služeb, a to
především v péči o městskou ze-
leň a mobiliář. Za dobu trvání
projektu se podařilo 39 osob
umístit na volném trhu práce.
Projektem celkem prošlo
123 osob, z toho 77 tréninkovým
pracovním místem, 63 využilo
možnost vzdělávání. Celkové vý-
daje na projekt byly přes osm
milionů korun. Všechny cíle pro-
jektu byly bezezbytku splněny.

Cílovou skupinou osob v nepří-
znivé sociální situaci byli přede-
vším lidé v dluhové pasti, dů-
chodci, matky samoživitelky,
zástupci etnické menšiny, lidé
bez domova i osoby s psychic-
kým i fyzickým hendikepem.
Tento projekt byl pro město
Břeclav velkým přínosem, proto
by chtělo v této cestě pokračo-
vat. Už o prázdninách bude vy-
hlášen Evropskou unií (Evropský
sociální fond) dotační projekt
s podobným cílem, takže město
plánuje o finanční podporu
v této oblasti opět požádat. 

Na snímku je realizační tým
s pracovníky z projektu. (jp)

Účast zastupitelů na jednání
zastupitelstva města Břeclavi
v uplynulém volebním období
Dědová Hana, JUDr 26
Dominik Pavel, Ing. 17
Dlouhý Petr, Ing. 28
Ďuriš Ondřej, Mgr. 29
Chlumecký Zbyněk, Mgr. 25
Janíček Zdeněk, Mgr. 29
Kelemenová Olga 30
Klanicová Evženie, PhDr. 27
Klim Milan, Mgr. 28
Krátký Luboš, Ing. 26
Kříž Karel LL.M, Bc. 26
Laubová Karolína, Mgr. 25
Lengálová Magda, Ing. 29
Matuška Jakub, Bc. 29

Pardovská Marcela, Ing. 27
Pěček Svatopluk, Bc. 28
Pospíšil Milan 25
Šálek Filip, Ing. et Ing. 26
Škoda Petr, Mgr. 27
Švendová Dagmar, BA, L.M. 24
Urban Zdeněk, Ing. 26
Válka Jaroslav, Ing. 28
Vlasák Petr, Mgr. 29
Vojta Milan, M.A. 30
Votava Jaroslav, Ing. 27
Zemánek Richard, Mgr. 30
Zugar František, Ing. 29
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OZNÁMENÍ o době a místě konání voleb 
do Zastupitelstva města Břeclav
Starosta města Břeclavi v sou-
ladu s ustanovením § 29 zákona
č. 491/2001 Sb., o volbách do
zastupitelstev obcí a o změně
některých zákonů, 
ve znění pozdějších předpisů
oznamuje:

1. Volby do Zastupitelstva
města Břeclav se uskuteční:
v  pátek dne 23. září 2022 od
14:00 hodin do 22:00 hodin
a v  sobotu dne 24. září 2022
od 8:00 hodin do 14:00 hodin
2. Místem konání voleb:
Volební okrsek č. 1 
volební místnost: Základní
škola, Kpt. Nálepky 186/7, část
Charvátská Nová Ves, pro vo-
liče s trvalým pobytem
ul. Palackého, S. K. Neumanna,
SNP, Lednická č.or. 1 - 159 lichá,
Kollárova, M. Kudeříkové, Wol-
kerova, Nezvalova, Na Špitálce,
Kpt. Nálepky, Tyršův sad, Fran-
tiška Kňourka
Volební okrsek č. 2 
volební místnost: Základní
škola, Kpt. Nálepky 186/7, část
Charvátská Nová Ves, pro vo-
liče s trvalým pobytem
ul. Lednická č.or. 2 - 160 sudá,
Kapusty, Údolní, Chaloupky,
Křivá, U Jezera, Obránců míru,
Revoluční, A. Kuběny, Nový Dvůr,
U Apolla, Tři Grácie
Volební okrsek č. 3 
volební místnost: Základní
škola, Komenského 60/2,
část Poštorná, (červená bu-
dova), pro voliče s  trvalým
pobytem
ul. Nádražní č.or. 1 - 43 lichá,
Nádražní č.or. 2 - 54 sudá, Nád-
ražní č.or. 45 - 83 lichá, Nádražní
č.or. 56, 58, 60, B. Šmerala, Ga-
garinova, Hájová č.or. 1,2,4,6,8,
Dělnická Tylova, Záhumní, Slu-
nečná
Volební okrsek č. 4 
volební místnost: Základní
škola, Na Valtické 641/31a,
část Charvátská Nová Ves, pro
voliče s trvalým pobytem
Tovární kolonie, Hlavní, Čs. ar-
mády
Volební okrsek č. 5 
volební místnost: Základní
škola, Komenského 60/2, část
Poštorná (červená budova),
pro voliče s trvalým pobytem
ul. Havlíčkova, Polní, Osvobození,
Sadová, Kovářská, Rovnice, Ko-
menského, Úzká, J. Skácela, Hra-
niční, Horní Luční, Dolní Luční,
Prostřední, J. Fučíka, Dyjová,
Lesní, tř. 1. máje (pouze část Po-

štorná), Celnice-středisko slu-
žeb, Věznice Poštorná
Volební okrsek č. 6 
volební místnost: Základní
škola, Komenského 60/2,
část Poštorná (červená bu-
dova), pro voliče s  trvalým
pobytem
ul. Nádražní č.or. 85 – 99, Nád-
ražní č.or. 100-143, Okružní, Bu-
dovatelská, Hájová č.or. 3, 5, 7, 9
Volební okrsek č. 7 
volební místnost: Základní
škola, Kupkova 1020/1, pro vo-
liče s trvalým pobytem
ul. Kupkova, U Cukrovaru,
U Splavu, Veslařská, Haškova
Volební okrsek č. 8 
volební místnost: Základní
škola, Kupkova 1020/1, pro vo-
liče s trvalým pobytem
ul. Fibichova, J. Černého, Mahe-
nova, Národních hrdinů, nám. T.
G. Masaryka, U Stadionu, Zá-
mecké náměstí, Pod Zámkem,
Kančí obora, Sladová, U tržiště,
17. listopadu, Fintajslova č.or. 1 -
19 lichá, Fintajslova č.or. 2 - 14
sudá, Za Bankou, Kuffnerovo ná-
břeží, Věznice Břeclav
Volební okrsek č. 9 
volební místnost: budova bý-
valého školského úřadu, ul. 17.
listopadu 2995/1a, pro voliče
s trvalým pobytem
ul. Růžičkova, Pyskatého, Čer-
mákova, Fintajslova č.or. 21 - 51
lichá, Fintajslova č.or. 16 - 52
sudá, nábř. Komenského, Füg-
nerova, Bří. Mrštíků, U Nemoc-
nice, tř. 1. máje (pouze část Břec-
lav)
Volební okrsek č. 10 
volební místnost: Obchodní
akademie, Smetanovo nábřeží
1224/17, pro voliče s  trvalým
pobytem
ul. Národního odboje, Nerudova,
Čechova, Jungmannova, Sme-
tanovo nábř. č.or. 1 - 24, J. Pala-
cha, Žerotínova, Jiráskova
Volební okrsek č. 11 
volební místnost: Mateřská
škola, Břetislavova 578/6, pro
voliče s trvalým pobytem
ul. Šilingrova, Denisova,
K. Čapka, Fleischmannova, Sme-
tanovo nábřeží č.or. 25 - 36, 38,
Břetislavova, Sokolovská, Sady
28. října č.or. 9 - 19, Bratislavská,
K Pohansku, Mládežnická, Že-
lezniční, Lanžhotská, Březinova,
Na Širokých
Volební okrsek č. 12 
volební místnost: Základní
škola, Slovácká 2853/40, pro
voliče s trvalým pobytem

ul. Husova, Libušina, Nová,
B.  Němcové, Sady 28. října
č.or. 1 – 7, Riegrova, Svatoplu-
kova, Stromořadní, Slovácká
č.or. 41 - 49, 50, 54, 56, 61, 73,
79, 81, 82, 83, Žižkova, nám. Svo-
body, Krátká, Na Zahradách,
Hrnčířská, nám. P. Bezruče, sídl.
Dukelských hrdinů č.or. 25 - 29
Volební okrsek č. 13 
volební místnost: Základní
škola, Slovácká 2853/40 pro
voliče s trvalým pobytem
ul. Slovácká č.or. 6 – 40, Na Hrů-
dách
Volební okrsek č. 14 
volební místnost:  Základní
škola, Sovadinova 565/1 pro
voliče s trvalým pobytem
sídl. Dukelských hrdinů č.or. 1 -
24, Slovácká č.or. 1, 1a, 2, 3, 4, 5,
Křížkovského
Volební okrsek č. 15 
volební místnost: Domov se-
niorů, Na Pěšině 2842/13, pro
voliče s trvalým pobytem
Domov seniorů, ul. Seniorů, Rů-
žová, Nemocnice Břeclav
Volební okrsek č. 16 
volební místnost: Dům dětí
a mládeže, Lidická 506/4a, pro
voliče s trvalým pobytem
ul. J. Opletala, Na Řádku, Chod-
ská, Kosmákova, K. H. Máchy,
Kpt. Jaroše, Lidická č.or. 1 - 19 li-
chá, Lidická č.or. 2 - 22 sudá, Na
Pěšině č.or. 1 - 11 lichá, Na Pěšině
č.or. 4 - 18 sudá, Sovadinova, Za
Kasárnami, U Póny, Kobzíkova
Volební okrsek č. 17 
volební místnost: Základní
škola, Herbenova 2969/4, pro
voliče s trvalým pobytem
ul. Herbenova, Olbrachtova,
Vančurova, Jaselská, U Ján-
ského dvora, Hybešova, Suši-
lova, Lidická č.or. 21 – 33 lichá,
Lidická č.or. 24 - 40 sudá, Mend-
lova, Družstevní
Volební okrsek č. 18 
volební místnost: Základní
škola, Školní 1589/16 (Stará
Břeclav), pro voliče s  trvalým
pobytem
ul. Mánesova, Pastevní, Na Pě-
šině č.or. 15 - 49 lichá, Na Pěšině
č.or. 18a - 48 sudá, Skopalíkova,
U Zbrodku, Lidická č.or. 35 - 89
lichá, Lidická č.or. 42 - 96 sudá,
Vinohradní, Přibylova, J. Moláka,
Lidická č.or. 91 - 149 lichá, Li-
dická č.or. 100 - 150 sudá, Na
Zvolenci, U Padělku, Předná-
draží, U Sýpek
Volební okrsek č. 19 
volební místnost: Základní
škola, Školní 1589/16 (Stará

Břeclav), pro voliče s  trvalým
pobytem
ul. Ostrov, nábř. A. Dvořáka,
U Lesa, Říční, Zahradní, Rybář-
ské uličky, gen. Šimka, Školní,
Hřbitovní, U Rybníka, Na Kopci,
Letiště, Široký dvůr, Bažantnice,
Česká, Písníky
Volební okrsek č. 20 
volební místnost: Mateřská
škola Duhovka, Na Valtické
727/92, část Charvátská Nová
Ves, pro voliče s trvalým poby-
tem
ul. Na Valtické č.or. 55 - 100
Volební okrsek č. 21 
volební místnost: Základní
škola, Na Valtické 641/31a,
část Charvátská Nová Ves, pro
voliče s trvalým pobytem
ul. Na Valtické č.or. 1 – 23,
č.or. 101, Habrová seč, Hájky
Volební okrsek č. 22 
volební místnost: Mateřská
škola Duhovka, Na Valtické
727/92, část Charvátská Nová
Ves, pro voliče s trvalým poby-
tem
ul. Na Valtické č.or. 24 – 54

3. Voliči bude umožněno hla-
sování poté, kdy prokáže svou
totožnost a státní občanství
České republiky (platným ob-
čanským průkazem nebo ces-
tovním pasem České repu-
bliky), popřípadě státní
občanství státu, jehož občané
jsou oprávněni volit na území
České republiky (průkazem
o povolení k pobytu nebo po-
tvrzením o přechodném po-
bytu).
4. Každému voliči bude dodán
3 dny přede dnem voleb hlaso-
vací lístek. Ve dnech voleb do
zastupitelstva města může vo-
lič obdržet hlasovací lístek i ve
volební místnosti. Po obdržení
úřední obálky, příp. i hlasova-
cího lístku vstoupí volič do
prostoru určeného k  úpravě
hlasovacích lístků, jinak mu
okrsková volební komise hla-
sování neumožní.
5. K  zajištění pořádku a důs-
tojného průběhu hlasování ve
volební místnosti je každý po-
vinen uposlechnout pokynů
předsedy okrskové volební ko-
mise.

Břeclav 01.09.2022

Bc Svatopluk Pěček
starosta města
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Investice radnice v letech 2019–2022
I přes složité období, kdy se Město Břeclav muselo vypořádat s co-
videm, uprchlíky nebo tornádem, se břeclavské radnici dařilo inten-
zivně investovat. Na dotacích získalo město dokonce rekordních
téměř 190 milionů korun. Další stovky milionů šly z rozpočtu břec-
lavské radnice. To se zásadně projevilo na zlepšení komfortu života
ve městě. Naprostá většina peněz totiž byla použita na revitalizace
a opravy veřejných prostranství, sídlišť, škol, školek, hřišť, sportovišť,
chodníků, silnic, cyklostezek, parkovišť, ale také třeba na zlepšení
podmínek života v pobytových zařízení pro seniory. Přehled nejdů-
ležitějších investičních akcí, jak šly v uplynulých letech chronologicky
za sebou, vám přinášíme na následujících řádcích.

V  červnu 2019 bylo slavnostně
zahájeno budování přístavby Do-
mova seniorů, první etapy ná-
ročné, ale potřebné rekonstrukce
tohoto důležitého městského za-
řízení. Finančně nejnákladnější
akci tohoto volebního období
společně zahájili poklepem zá-
kladního kamene starosta Sva-
topluk Pěček, místostarostové
Jakub Matuška a Richard Zemá-
nek, ředitel Domova seniorů Da-
vid Malinkovič a krajský radní Mi-
lan Vojta.

V rámci první etapy vzniklo nové
zázemí pro technické a stravo-
vací úseky. Dosavadní prostory
byly nevyhovující jak po stránce
technického stavu, tak i s ohle-
dem na objem činností a logis-
tiku. 

Celá investice vyšla na cca 114,5
milionů korun, z toho 44 milionů
získalo město z dotace od minis-
terstva práce a sociálních věcí.
První etapa byla zkolaudována
v prosinci r. 2020. 

Přístavba Domova seniorů

První etapa oprav Domova seniorů začala v červnu 2019.

Rada Města Břeclavi ve složení (zleva) Mgr. Richard Zemánek, Ing. Marcela Pardovská, Ing. Petr Dlouhý, Bc. Jakub Matuška, Mgr. Milan
Klim, Bc. Svatopluk Pěček, Mgr. Petr Vlasák, Ing. František Zugar, Mgr. Ondřej Ďuriš

V  roce 2019 byla vybudována
nová cyklostezka na koruně le-
vobřežní hráze řeky Dyje. Cy-
klisté získali další úsek cyklos-

tezky, po které mohou bezpečně
putovat od hřiště Pastvisko až
na konec Staré Břeclavi.

Cyklostezky na hrázi 
ve Staré Břeclavi

Díky další části cyklostezky mohou lidé bezpečně putovat od Pa-
stviska až na konec Staré Břeclavi. 
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V závěru září 2019 zahájila firma
VHS Břeclav rekonstrukci ulice
Mládežnická v úseku od křižo-
vatky se silnicí II/425 (u pod-
jezdu) za křižovatku s ulicí Že-
lezniční. Součástí zakázky bylo i
vybudování podélných parkova-
cích míst. Firma VHS Břeclav do-
kázala zkrátit termín zhotovení

stavby o téměř dva týdny. Re-
konstrukce Mládežnické ulice
byla součástí větší zakázky,
která v r. 2020 pokračovala vý-
stavbou další části cyklostezky
podél ulice Bratislavská, od pod-
jezdu po odbočku na Pohansko,
a také rekonstrukcí veřejného
osvětlení. 

Rekonstrukce ulice Mládežnická

Během tří měsíců oprav zvládli
stavebníci na hasičské zbrojnici
v Poštorné vyřešit statické za-
jištění budovy, opravit praskliny
v obvodovém zdivu budovy,
kompletně opravit fasádu a deš-

ťovou kanalizaci. Součástí po-
třebných oprav a renovací ha-
sičské zbrojnice byla výmalba
toalet, které slouží pro návštěv-
níky hodů a dalších veřejných
akcí, pořádaných Na Rovnici.

Zbrojnice dostala nový kabát

V průběhu roku 2019 bylo do-
plněno venkovní zázemí doprav-
ního hřiště, a to vydlážděním
venkovní plochy a vybudováním
zastřešení – pergoly. Venkovní
zázemí je využíváno školami pro

výcvik a výuku dětí směřující
k bezpečnému pohybu v měst-
ském provozu a rozšířilo tak
možnosti i kapacity výuky v hor-
kých slunečných dnech. 

Doplnění zázemí dopravního hřiště

Součástí oprav ul. Mládežnická bylo vybudování podélných parko-
vacích míst.

Statické zajištění, oprava prasklin, kompletní oprava fasády a dešťové kanalizace – poštorenská zbrojnice se dočkala renovace. 

Na ul. Sady 28. října se vybudovala
podélná parkovací stání a zrekon-
struovaly se chodníky a parkoviště. 

Rekonstrukce chodníku byla vy-
volána nutností zvýšení bezpeč-

nosti chodců, rekonstrukce par-
koviště měla za cíl změnit parko-
vací stání z šikmého na podélné.
Zmenšil se tak počet parkovacích
míst, ale výrazně se zvýšila bez-
pečnost provozu. 

Chodník a podélné parkovací stání
na ul. Sady 28. října
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V Charvátské Nové Vsi byla vybudována přírodní zahrada v MŠ Kpt.
Nálepky. Co se týče mateřinek, byl čerstvě schválen výkup pozemku
pro rozšíření školky na Hřbitovní ul. „Výkup pozemku na rozšíření
školky ve Staré Břeclavi je jedinou možností, jak navýšit kapacitu
předškolních zařízení. Břeclavské školky jsou plné a toto je způsob,
jak to vyřešit. Věřím, že to rodiče ocení,“ uvedl místostarosta Jakub
Matuška.

Břeclavský zámek postupně rekonstruujeme. Opravili jsme jižní věž.
V dalších letech chce radnice za pomocí dotací opravit i další části
budovy. 

Kino prošlo rekonstrukcí. Návštěvníkům se otevře v polovině září.

Novou přírodní zahradu získaly
děti v mateřské škole v Charvát-
ské Nové Vsi. Koncepce návrhu
vycházela z cíle děti více zapojit
do zahrady, vytvořit jim herní zá-
zemí a vytvořit na zahradě více
zeleně. Zahrada MŠ byla vyba-
vena skříňkou na ukládání hra-
ček, každá třída získala svůj pěs-

tební záhon, u pískoviště bylo
zřízeno molo s posezením a do-
mečky, vysazen byl motýlí kout,
vznikl prvek pro posezení s ob-
razovými hrami, instalovány byly
kreslící a výukové tabule, byly
provedeny vegetační úpravy
včetně jedlých keřů s podros-
tem.

Přírodní zahrada Mateřské školy
Kpt. Nálepky v Charvátské N. Vsi

Součástí oprav jižní věže byla
sanace zdi a oprava omítek. Cel-
ková výše investice činila
5,3 mil. Kč, 450 tisíc zaplatilo mi-
nisterstvo kultury, zbytek město.

V průběhu opravy bylo potřeba
sundat věžice, které byly v de-
zolátním stavu, a bylo je potřeba
znovu odlít.  

Oprava koruny jižní věže
břeclavského zámku 

Ulice Mahenova a Jana Černého
získaly po obou stranách bez-
bariérové chodníky včetně

úpravy vjezdů a nového veřej-
ného osvětlení. Celý úsek je
dlouhý cca 700 m. 

Opravy chodníků 
na ul. Mahenova a Jana Černého 

Hřiště v areálu základní školy dostalo nový polyuretanový povrch.

Víceúčelové hřiště ZŠ Slovácká

Kino koruna prošlo rekonstrukcí
ve dvou etapách. V roce 2020
byla opravena střecha a vzdu-
chotechnika. V roce 2022 další
etapou bude rekonstrukce do-
končena. Nové polstrování se-

daček, kompletně nové osvět-
lení a zateplení budovy zvýší
komfort návštěvníků a sníží pro-
vozní náklady. Kino bude zno-
vuotevřeno v polovině září, za-
jděte se podívat.

Opravené kino Koruna 
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V  roce 2020 byla provedena
oprava části stokové sítě v ulici
Hlavní v Poštorné. Opravy byly

navrženy vzhledem k doprav-
nímu zatížení ulice v co možná
největší míře bez výkopů. 

Oprava kanalizace 
na hlavní ul. v Poštorné

V roce 2020 byla zahájeno bu-
dování odborných učeben
v půdním prostoru a bezbarié-

rové řešení celého objektu školy.
Akce byla dokončena v  roce
2021.

Začalo budování nástavby 
ZŠ Komenského Již v závěru roku 2019 byla do-

končena rekonstrukce Mládež-
nické ulice, na kterou na jaře
2020 navázala výstavba další
části cyklostezky podél ulice

Bratislavská, od železničního
podjezdu po odbočku na Pohan-
sko. Na Bratislavské ulici byla
také realizována rekonstrukce
veřejného osvětlení. 

Cyklostezka na Bratislavské

Výstavba cyklostezky s asfalto-
vým povrchem propojila ulicí
Hlavní v Poštorné se stavidlem
na odlehčovacím rameni řeky
Dyje. Cyklisté pak mohou dále
pokračovat po již dříve vybudo-

vané cyklostezce na koruně
hráze ve směru do centra města
nebo opačně k  třídě 1. máje.
Součástí zakázky bylo i přelo-
žení jednoho sloupu a vzduš-
ného elektrického vedení. 

Cyklostezka Včelínek

V roce 2020 město zahájilo budování odborných učeben na ZŠ Komenského. 

V  roce 2020 jsme začali budovat další část cyklostezky podél ul.
Bratislavská. 

Nová cyklostezka v  Poštorné propojila ul. Hlavní se stavidlem na
odlehčovacím rameni Dyje.  Je schválen výkup pozemků pro další
etapu cyklostezky mezi Poštornou a podzámčím. “Lokalita zámec-
kých luk je pro nás důležitá, chceme ji do budoucna rozvinout do
centrálního volnočasového areálu města. Nyní řešíme výkupy po-
zemků a napojení na komunikace, hlavně cyklostezky. Bezpečné
propojení Poštorné s centrem města pro cyklisty potřebujeme,”
uvedl místostarosta Jakub Matuška.
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Na Valtické vybudovalo město 71 nových parkovacích míst.

Nové zelené parkoviště vyrostlo i ve Staré Břeclavi.

Další etapou pokračovala v roce 2021 revitalizace sídliště J. Pala-
cha.

V poštorenské základní škole byly vybudovány nové odborné učebny. 

Na sídlišti Na Valtické bylo vy-
budováno 71 nových parkova-
cích míst a také příčný práh na

jednosměrné asfaltové místní
komunikaci před vchodem do
mateřské školy. 

Parkoviště Na Valtické

Předmětem veřejné zakázky
bylo rozšíření stávající vozovky
pro umístění cyklopruhu, rekon-
strukce stávajícího přechodu
pro chodce a vybudování no-
vého místa pro přecházení
včetně napojení na přechod no-
vým chodníkem, dále rozšíření

místní komunikace v prostoru
světelné křižovatky za účelem
vytvoření samostatného pra-
vého odbočovacího pruhu na
ulici Lidickou a doplnění vyhra-
zených pruhů pro cyklisty v pro-
storu křižovatky. 

Odbočovací pruh Sovadinova,
přechody pro chodce a cyklopruhy

V nástavbě tzv. Bílé školy v Po-
štorné byly v r. 2021 vybudovány
nové odborné učebny pro infor-
matiku, polytechnickou a příro-
dovědnou výuku a výuku cizích
jazyků. Součástí zakázky bylo
také vybudování sociálního za-

řízení, skladu pomůcek, kabinetu
a pořízení vybavení do těchto
odborných učeben a rovněž za-
jištění bezbariérovosti školy.
Hlavním cílem projektu bylo zvý-
šení kvality základního vzdělání. 

Moderní učebny 
v poštorenské škole

Předmětem zakázky byla rege-
nerace zpevněných ploch na
sídlišti J. Palacha. Na většině
ploch byla navržena výměna
krytu komunikací, jak pro pěší,
tak pro dopravní obsluhu. Ře-
šení veřejného osvětlení spočí-

valo ve výměně části svítidel (se
zachováním stožárů) vybudova-
ných v rámci 1. etapy a výměně
zbývající části stávajícího kabe-
lového rozvodu stožárů a svíti-
del. 

Revitalizace sídliště J. Palacha

V roce 2019 byla zahájena ob-
nova veřejného osvětlení (VO)
ve městě. Nově jsou instalovány
LED svítidla s teplotou chroma-
tičnosti do 2700 K, na komuni-
kacích norma stanovuje vyšší
svítivost. 

Nové lampy vykazují úspory el.
energie kolem 70 %, což v roce
2021 činilo na úsporách cca
750 tisíc korun. Větší celky jsou
částečně financovány z dotač-
ního programu EFEKT. 

Celkem bylo vyměněno 335 kusů
svítidel. Na dalších 665 jsme zís-
kali dotaci a vyměníme tak světla
na dalších téměř 60 ulicích! 

Obnova Veřejného osvětlení ve

městě – ulice, na kterých je již
VO vyměněno nebo se právě
mění: 

sídliště Na Valtické, 
S Jana Černého, Mahenova,

Fibichova,
S Komenského, Havlíčkova,

Osvobození, 
S Polní, Hájová, 
S Tovární kolonie, sídl. ČSA, 

Na Zahradách,
S A. Kuběny, U Jezera,

Lednická, 
S sídliště Jana Palacha, 17.

listopadu,  
S K. H. Máchy, Slovácká, 
S Veslařská, U Splavu,
S Na Širokých, Okružní, 
S U Jánského dvora,
S Nám. T. G. Masaryka 

Rekonstrukce veřejného osvětlení
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Nové autobusové zálivy pomohly plynulosti dopravy v Břeclavi i ná-
stupním komfortu cestujících.

Podél nové cyklostezky vzniklo u Gumotexu také praktické parkování
pro kamiony. 

Důvodem rekonstrukce stávající
zatravněné plochy u parku na
křižovatce ulic Gen. Šimka
a Hřbitovní v městské části
Stará Břeclav byl nevyhovující

povrch. Z důvodu každoročního
umístění kolotočů bylo také po-
třeba řešit v dané lokalitě par-
kovací místa.

Parkoviště ve Staré Břeclavi 

Na ulici Lednická došlo k úpravě
křižovatky a vybudování autobu-
sového zálivu. V místě křižovatky
byl zkrácen a nasvětlen přechod
pro chodce, který byl dlouhý cca
20 metrů a bez jakéhokoliv os-
trůvku. Autobusová zastávka
byla přesunuta z místní komuni-
kace do hlavního dopravního

prostoru. Hlavním cílem bylo vy-
tvoření bezpečného, přehled-
ného a bezbariérového úseku
a zvýšení bezpečnosti všech uži-
vatelů.  Úprava autobusové za-
stávky na náměstí T. G. Masaryka
zahrnovala rekonstrukci autobu-
sového zálivu, nástupiště
a chodníkových ploch. 

Zálivy u Koruny a v CH. N. Vsi 
Na ulici Bratislavská vznikla spo-
lečná stezka pro chodce a cy-
klisty, autobusový záliv s nástu-
pištěm a podélným parkovacím

stáním pro nákladní auta, které
vozí materiál do areálu společ-
nosti Gumotex a.s. 

Stezka pro chodce a cyklisty,
autobusový záliv a podélné
parkovací stání

Rekonstrukce komunikace je prvním krokem k celkové revitalizaci areálu Pastvisko. To po opravách nabídne několik herních ploch vč.
nového dětského hřiště.  
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Mezi bytovými domy a školou na Slovácké ul. je vybudována bez-
pečná stezky pro chodce a cyklisty. 

Parkoviště na nám. P. Bezruče bylo vybudováno s ohledem na stá-
vající vzrostlé stromy v místě. 

Před ZŠ Komenského došlo
k  rekonstrukci chodníkových
ploch, asfaltové komunikace
a k výstavbě nového parkoviště.
Cílem rekonstrukce asfaltové
komunikace bylo zvýšení kom-
fortu a bezpečnosti automobi-
lové dopravy. Výstavba komuni-
kace pro pěší zvýšila
bezpečnost chodců, kteří mo-
hou využívat bezbariérovou

trasu. Chodníkové plochy byly
navrženy tak, aby lépe reprezen-
tovaly centrum Poštorné, vzhle-
dem k tomu, že se nacházejí
u historických budov. Novo-
stavba parkoviště zvýšila kom-
fort parkování u místní pošty.
Výrazně se také zlepšila bezpeč-
nost dopravy na ulici Osvobo-
zení.

Úprava prostoru 
před ZŠ Komenského

Další etapa parkoviště na nám.
P. Bezruče by měla zajistit do-
statečný a potřebný počet par-
kovacích míst. V  rámci oprav
jsou rekonstruovány i přístu-
pové pěší cesty. Současně

s úpravou zpevněných ploch
vznikla nová kontejnerová stání.
Parkoviště bylo vybudováno
s ohledem na stávající vzrostlé
stromy v místě. 

Další etapa parkoviště 
na nám. P. Bezruče

Bezpečná cesta pro děti, které
míří do školy. Mezi bytovými
domy a školou na Slovácké ul.
je vybudována společná stezka
pro chodce a cyklisty. Společně
s  tím jsou upraveny i chodníky

před bytovými domy. Nejen děti,
ale i ostatní pěší a cyklisté už
tak nebudou muset sdílet úzkou
silnici s motorovými vozidly. Lo-
kalitou projdou či projedou kom-
fortně a bezpečně. 

Společná stezka pro chodce
a cyklisty na Slovácká

Zrevitalizovali jsme prostor před ZŠ Komenského. Přibyla i praktická parkovací místa pro návštěvníky poštorenské pošty.
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Komunikace mezi Pastviskem a Domovem seniorů prošla rekon-
strukcí.

Důležitou spojovací uličkou pro Břeclavany je propojka za Moravia-
pressem.

Komunikace mezi Pastviskem
a Domovem seniorů je prvním
krokem k chystané celkové re-
konstrukci areálu. Rekonstrukce
stávající silnice obsahuje také
vybudování nového chodníku,

nové parkovací plochy a veřej-
ného osvětlení. Následně při-
bude hřiště pro děti. Poté se za-
čne s  celkovou rekonstrukcí
areálu Pastvisko. 

Rekonstrukce komunikace
u Pastviska

Ke komfortu pohybu po městě
přispějí po opravách i důležité
propojky ulic ve městě., např.
spojovací komunikace ulic Led-

nická a A. Kuběny v Ch. N. Vsi,
chodník za Moraviapressem
nebo cesta mezi ul. Kupkova a
Veslařská.

Propojky – nenápadné, 
ale důležité cesty

Stávající komunikace pro pěší
potřebovaly opravu. Probíhají re-
konstrukce chodníku a vjezdů.
Stavba je prováděna za účelem

zvýšení komfortu chodců, vý-
razně se také zvýší bezpečnost
osob se sníženou schopností
pohybu a orientace.

Oprava komunikace 
na ul. Jungmannova

O letošních prázdninách probí-
hala kompletní rekonstrukce
dvora vč. herních prvků v MŠ Na
Okružní. Opravena byla letos

také kanalizace v MŠ Kupkova
a školní dvůr MŠ Na Hřbitovní
získal nový povrch. 

Aktuální práce v břeclavských
mateřinkách

Více informací o investiční akci naleznete na str. 1 a 2.

Rekonstrukce vnitřních částí
zimního stadionu

Více informací o investiční akci naleznete na str. 6.

Rekonstrukce koupelen 
v penzionu pro seniory

Více informací o investiční akci naleznete na str. 6.

Rozsáhlé opravy Domova seniorů

Ulice Jungmannova procházela v posledních týdnech rozsáhlou re-
konstrukcí chodníků.

Sportoviště u „žluté školy“ pro-
chází kompletní rekonstrukcí. Po
opravách bude nové školní
hřiště přístupné jak žákům, tak

veřejnosti. Sportoviště bude ob-
sahovat multifunkční hřiště, po-
silovací prvky a další venkovní
prvky k sportovnímu vyžití. 

Nové hřiště ZŠ Kupkova
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Příspěvky zastupitelských klubů
Hospodaření města v těžkých časech
Jsou to už více než dva roky, co
jsem psal o dopadech koronavi-
rové krize na městské finance.
Město tenkrát čelilo masivnímu
výpadku příjmů z  daní v  dů-
sledku útlumu hospodářství celé
země, která byla sevřena pan-
demií.

Jak jsme se k celé situaci pos-
tavili? Předně jsme tuto krizi po-
jali jako velkou příležitost. Příle-
žitost, jak vyřešit dlouhodobý
strukturální problém hospoda-
ření města, konkrétně vysoké
provozní výdaje. Zároveň pro
nás bylo důležité pokračovat
v započatých investicích, které
naše město nutně potřebovalo.

Jsem přesvědčen, že se nám
tuto situaci podařilo dobře
zvládnout. Město výrazně ome-
zilo své výdaje a začalo šetřit na
správných místech. Už rok 2021
jsme tak končili s vysokým pře-
bytkem téměř 60 milionů korun,
a to bez výrazného omezení in-
vestic.

Máme tu rok 2022 a musíme če-
lit další krizi, která je možná ještě
větší, než byla ta koronavirová.
Nejen v důsledku ruské agrese
na Ukrajině, ale také z  důvodu
extrémní poptávky po elektřině
a plynu plynoucí z oživení ev-
ropských ekonomik po pande-
mii, čelíme nebývalému nárůstu

cen těchto komodit. Tento ná-
růst se výrazně promítne do
provozních výdajů města a jeho
příspěvkových organizací. Přišel
tedy opět čas příležitostí, jak se
posunout dopředu, a to v hos-
podaření města a jeho příspěv-
kových organizací s energiemi.
Růst cen plynu a elektrické
energie byl i tak pouze otázkou
času, zejména z důvodu tlaku na
omezení emisí skleníkových
plynů. Celé se to však výrazně
urychlilo a budeme tak muset
hledat úspory ve spotřebě a al-
ternativní zdroje energie už nyní.
Město již na počátku působení
této koalice zahájilo projekt
energetického managementu,

který nás dovede ke značným
úsporám ve spotřebě energií
v městských budovách. Ukázalo
se, že tento tah byl prozíravý.
I když se jedná o poměrně vy-
soké investice v řádech desítek
milionů, tak se s rostoucími ce-
nami energií zásadně zkracuje
doba jejich návratnosti.

Stejně, jak jsem byl před dvěma
lety přesvědčen, že zvládneme
krizi koronavirovou, jsem i nyní
přesvědčen, že zvládneme i krizi
energetickou a vyjdeme z ní jako
město silnější. 

Mgr. Ondřej Ďuriš, 
zastupitel za Mladé a Neklidné

Poděkování
Dobrý den,

končí volební období a my reka-
pitulujeme svoji činnost za uply-
nulé čtyři roky. O co jsme se sna-
žili, co se povedlo a co ne. Naše
Břeclav vznikla těsně před po-
sledními volbami, vznikla spon-
tánně na základě předcházející
spolupráce v  iniciativě Břeclav-
ská zácpa a při referendu proti
výstavbě supermarketů v centru
města. Velmi si považujeme toho,
že jsme od vás ve volbách do-
stali větší důvěru, než některé

zavedené parlamentní strany
a získali jsme dva mandáty.  

Přestože jsme pracovali v opo-
zici, snažili jsme se svoje priority
prosazovat. Něco se podařilo,
něco ne. Aktivity Naší Břeclavi
jste mohli sledovat také na fa-
cebooku a jsme rádi, že o infor-
mace byl zájem. 

Co jsme postrádali, byla včasná
diskuse napříč politickými sub-
jekty nad záměry a projekty již
během jejich tvorby. Ve fázi ho-

tového projektu jsou i věcné při-
pomínky často vnímány jako po-
litická kritika.   

Prioritami Naší Břeclavi byla
péče o veřejný prostor, životní
prostředí a z dopravy zejména
cyklodoprava. A proč právě
tohle?  Protože pohyb po městě
využíváme všichni. Děti i dospělí,
školáci i senioři. A kdo jede na
kole, ten nemusí jet autem. Jsou
to oblasti, které nepatří mezi ná-
kladné investice a přitom mají
vliv na pohodu pro mnoho z nás.

Věříme, že čím komfortnější, pří-
jemnější a bezpečnější bude ve-
řejný prostor a pohyb po městě,
tím příjemněji se zde bude žít. 

Děkujeme všem, kdo jste naši
práci sledovali, děkujeme za
podněty, připomínky a spolu-
práci. 

Děkujeme všem, kdo našemu
městu držíte palce.

Ing. Luboš Krátký, 
zastupitel Naší Břeclavi

Hospodaření města
Ráda bych Vás, občany města
Břeclavi, seznámila s  tím, kam
jsme v nelehké době covidových
restrikcí směřovali ekonomiku
města a jak jsme za ty necelé
čtyři roky hospodařili.

Za období let 2019 až 30. 6. 2022
jsme z rozpočtu města Břeclavi:

Vydali 
G 1 896 mil. Kč na běžný provoz
Z toho 
G 375 mil. Kč na příspěvkové or-

ganizace
G 365 mil. Kč na platy úředníků +

139 mil. Kč na povinné odvody
zaměstnavatele (včetně Měst-
ské policie a Technických služeb)

G 180 mil.Kč příspěvky spolkům, cír-
kvím a jiným právnickým osobám

G 115 mil. Kč na opravy a údržbu
G 71 mil. Kč na dopravní obsluž-

nost
G 50 mil. Kč – energie, plyn, teplo,

pohonné hmoty
G 339 mil Kč na investice
G 223 mil. Kč do budov a staveb
G 40 mil. Kč do strojů, aut a výpo-

četní techniky
G 36 mil. Kč do příspěvkových or-

ganizací na jejich investice do
hmotného majetku (ne do bu-
dov ty vlastní město) 

Získali jsme 
G 1 537 mil. Kč na daňových pří-

jmech (od státu)
G 284 mil. Kč na nedaňových pří-

jmech (získané vlastní činností)
G 571 mil. Kč na přijatých dota-

cích

G 44 mil. Kč na prodeji pozemků
a jiného majetku města

Je těžké porovnávat úspěchy
a neúspěchy v době rostoucích
nákladů s předchozími roky. Co
porovnat lze, je zadlužení města,
které na konci roku 2018 dosa-
hovalo výše 90 mil. Kč, nyní v po-
lovině roku 2022 dosahuje výše
pouze 48 mil. Kč. Za celou dobu
jsme si nevzali žádný úvěr a na
bankovních účtech města je k di-
spozici krátkodobý finanční ma-
jetek ve výši cca 300 mil. Kč, což
oproti konci roku 2018 je nárůst
asi o 130 mil. Kč. V roce 2018 byl
podíl dluhu k průměru příjmů za
posledních čtyři roky 16,39 %,
nyní je jen 6,89 %. Snažíme se
snižovat běžné výdaje na činnost,
jejich meziroční růst od roku 2018

do  roku 2021 činil pouze 3 %
a v roce 2019 a 2020 byl dokonce
nižší než v roce 2018. Nelze však
porovnávat výdaje v  současné
době, protože vysoké ceny ener-
gií, stoupající inflace připraví ne-
lehké období nejen nám, ale
i Vám, občanům. Snažili jsme se
na takovou situaci připravovat
a proto máme k  dispozici ná-
stroje, které se nyní mohou hodit,
tak abychom pokračovali v zapo-
čatých věcech a nesnižovali kva-
litu poskytovaných služeb obča-
nům města. Chceme pro město
stabilní a udržitelný rozvoj. Věřím,
že jako klidná síla toho s vaší po-
mocí dosáhneme.

Ing. Marcela Pardovská, 
zastupitelka za KDU-ČSL
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Příspěvky zastupitelských klubů
Úspěšné volební období je za námi. I přes remcání 
Přes pravidelné povzdechy ně-
kterých kolegů, kteří se snažili
vylíčit, jak je v Břeclavi bez nich
všechno špatně, je za námi
úspěšné volební období. Samo-
zřejmě, remcání máme v národní
povaze a schytávala to vždy
každá radnice. Starosta a zastu-
pitelé za ANO ukázali, že pracují
efektivně a pozitivně, nemají po-
třebu do kohokoliv kopat, což je
doménou těch, kteří nemají
vlastní vize ani program. Pod ve-
dením starosty Pěčka se městu
vyhnuly jakékoliv kauzy – žádné
nabílené zámky, ale jen smys-
luplné věci. Na vedení města se
tentokrát nepodílel ani ProRe-
gion, který posledně nedosáhl
na vítězství, ani ČSSD, což je jev,
který nastal prakticky poprvé za

několik desítek let. V obou stra-
nách jsou lidé, kterých si vážím,
i proto mě mrzí, že po desetile-
tích značka ČSSD v zastupitel-
stvu končí a již nekandiduje. 

Město se potýkalo s  důsledky
koronaviru, tornáda, nyní i vy-
soké inflace, přesto je ve velmi
dobré finanční kondici a značně
investovalo. Radnice dosáhla na
rekordní počet dotací. Nezvýšila
poplatky ani místní daně, ne-
vzala si nový úvěr, nepovolila
návrat hazardu, je zajištěno po-
kračování cen za centrální vy-
tápění na současné úrovni pro
tento i příští rok, u obchvatu
v  režii ŘSD zkoumají trasu py-
rotechnici a zanedlouho na-
stoupí těžká technika v  rámci

archeologického průzkumu, atd.
Kritika oblasti odpadů zde zněla
hlasitě, s alternativou ale nikdo
nepřišel. Současný systém je
funkční a komfortní, i nové nád-
oby na bioodpad jsou pozitiv-
ním posunem. Řeči o MHD jsou
u výběrového řízení přísně kon-
trolovaného úřady i uchazeči
s prominutím jen tlacháním, kri-
tikům bych doporučil srovnat si
kvalitu služeb současných kraj-
ských linek IDS JMK.

Výčet realizovaných oprav a in-
vestic přináší toto vydání zpra-
vodaje na jiném místě a je dosti
rozsáhlý. Radost mám obzvláště
ze zimního stadionu, dokončo-
vaného projektu na rekonstrukci
bazénu a koupaliště, ale i z ho-

tové přístavby domova seniorů,
kterou připravilo minulé vedení
radnice, ale zahájilo a především
zaplatilo (vyjma dotace) vedení
současné, které zajistilo také
novou dotaci na rekonstrukci
domova - nejvyšší dotaci uděle-
nou v celé historii města. Zažili
jsme si také nejednu žabomyší
válku, přesto spolupráci napříč
zastupitelstvem nikdy dříve ne-
byl dán takový prostor a mnoho
kolegů to pro dobro věci využilo. 

Proto jsem přesvědčen, že tyto
čtyři roky byly úspěšné a je na
co navazovat.  

Milan Vojta, MBA, M.A.
zastupitel za ANO 

Stačí vám stále jenom sliby?
Vážení občané, 

očekával jsem, že na konci voleb-
ního období obdržím, stejně jako
před volbami v roce 2018 všichni
občané Břeclavi, vyhodnocení
programového prohlášení rady za
uplynulé období s  vyjádřením
opozičních zastupitelů. To minulé
najdete na internetových strán-
kách města v části Měsíčník Rad-
nice jako „Mimořádné vydání
Radnice 2018“. Neobdržel jsem
nic!  Místo toho si čtu slovo sta-
rosty v Radnici 7–8/2022 str.3
a nevěřím vlastním očím. 

Minimálně 3x jsem starostu
v Radnici důrazně upozornil, že to
byl právě on a ANO, který porušil

podepsanou koaliční smlouvu
a nerespektoval její obsah. Své
jednání veřejně omlouval slovy:
„Nerozuměli jsme si plně v koalici,
ani při přípravě investic na nové
volební období, kdy měla jít drtivá
většina prostředků na finančně
náročné akce v  sociální oblasti
(přístavba Domova seniorů, dům
s  pečovatelskou službou v  Po-
štorné a centrum sociálních slu-
žeb) a my jsme nebyli v naší pozici
schopni zajistit rovnoměrnější
rozdělení finančních prostředků
do všech oblastí, např. do do-
pravy, kultury, školství nebo
sportu.“  (Radnice 2/2019 str.3).
Neuvěřitelné je, že před volbami
do zastupitelstva 2018 sliboval
voličům také investice do sociální

oblasti a na základě těchto slibů
byl zvolen. Sliby ANO byly velmi
blízké všem programům jednotli-
vých subjektů po volbách vzniklé
koalice. Proto se ANO stalo zcela
přirozeně její součástí. Své sliby
však za dva měsíce odvolali.

Dnes se situace opakuje. Bc. Pě-
ček znovu slibuje. Vyhlašuje, že
vnímá potřebu seniorského byd-
lení. Je-li tomu tak, proč nestojí
DPS Hájová? Máme stavební po-
volení, pro její výstavbu hlasovalo
542 občanů. Dnes zase slibuje
kontejnerový objekt U Splavu. Ne-
důstojné!  DPS na ulici Seniorů ve
Staré Břeclavi měla mít už
všechny koupelny rekonstruo-
vané a nemá. Sliby, sliby, sliby. Co

běžný starosta či místostarosta
stihne za rok či dva se v provedení
Bc. Pěčka nestihne ani za osm let.
Kdyby tvrdil, že je to pomluva, po-
dívejte se na úpravu přednádraží.
Dvě volební období nestačí. A do-
mov seniorů? Ten měl být dokon-
čený již v roce 2022. Prodlužování
rekonstrukce ohrožuje jeho pro-
voz. Chybějící elektronická po-
žární signalizace a požární eva-
kuační výtahy jsou obrovským
problémem. Proto reaguji na pana
starostu: není pravda, že senioři
jsou pro stávající koalici jednou
z  priorit. Nejsou! Nebyli a nikdy
nebudou!

Ing. Jaroslav Válka,
zastupitel za ČSSD

Vážený pane zastupiteli Válko,

mrzí mě vaše napadání mé osoby,
ale před vámi se obhajovat nemu-
sím. Skládám účty obyvatelům
Břeclavi, pro které jsem společně
s kolegy poslední 4 roky opravdu
tvrdě pracoval a jsem přesvědčen,
že to Břeclavané ocení. 

Sám moc dobře víte, že zrovna
úprava přednádraží je byrokra-
ticky extrémně komplikovaná zá-
ležitost, kde za průtahy, které ce-
lou přestavbu doprovází, nemůže

břeclavská radnice. Stejně tak je
vám zajisté známo, že pro břec-
lavskou radnici senioři jednou
z  priorit jsou. Dokladují to nejen
rozsáhlé opravy a úpravy v  Do-
mově seniorů i jeho bezprostřed-
ním okolí, ale také úpravy v pen-
zionu pro seniory. V následujícím
volebním období navíc budeme za
pomoci dotací usilovat o výstavbu
dalšího penzionu pro seniory. Ni-
koliv však o předražený DPS, který
by nabídl vzhledem k ceně velmi
omezený počet míst, čímž měl být
právě vámi proklamovaný DPS

Hájová. Chtěli bychom díky dota-
cím vybudovat penzion pro se-
niory, který bude řešen tak, aby
pojmul větší počet našich seniorů.
Potřeba dostupného seniorského
bydlení totiž bude s dalšími roky,
kdy populace bude stárnout, stále
aktuálnější a zejména akutnější. 

Pravdou je, že poslední roky byly
z hlediska zvládání krizových si-
tuací složité. Covid, povodeň, tor-
nádo a uprchlická krize se břec-
lavské radnice přímo dotkly a to
i finančně. Přesto se nám dařilo

velmi intenzivně investovat ve
prospěch zvýšení komfortu života
obyvatel Břeclavi, a zajistili jsme
pro město mimo jiné také rekordní
počet dotací. Shrnutí toho nejdů-
ležitějšího, po čem tolik voláte
pane zastupiteli, přinášíme právě
v této Radnici a lidé si tak mohou
o naší činnosti udělat představu
sami. A jak jistě víte, zastupitelé
se mohou svobodně vyjádřit
v každé Radnici. S pozdravem. 

Bc. Svatopluk Pěček,
starosta Břeclavi 
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Příspěvky zastupitelských klubů
Něco málo k břeclavskému zámku
Opravu břeclavského zámku, zej-
ména ve světle posledních uni-
kátních archeologických nálezů,
považujeme za jednu z  priorit
města.  Stále se však nedaří zís-
kat potřebné finanční prostředky
z  příslušných dotačních pro-
gramů.

Ve spolupráci s bývalým zastu-
pitelem L. Levákem se nám po-
dařilo iniciovat založení Spolku
pro břeclavský zámek. Cílem
spolku je pomoci městu získávat
finanční prostředky na opravu

zámku, zvyšovat popularitu zá-
mku a seznamovat občany i tu-
risty zajímavou formou s  jeho
historií. S pomocí dotace z Na-
dace Proměny Karla Komárka na
projekt Proměň své město se
spolek společně se spolkem Lu-
žánek zasloužil o proměnu ne-
vzhledné zámecké zahrady s in-
stalací portrétů historických
panovníků od přední české ilu-
strátorky Toybox. Otevření za-
hrady sice zkomplikovala nutná
oprava po havárii dešťových
svodů, ale v září by již zámecká

zahrada měla být pro veřejnost
otevřena.

I když je v dnešní době situace,
pokud jde o finance, velmi složitá,
hodláme ve snaze týkající se
oprav zámku a jeho okolí nadále

pokračovat. Doufám, že v příštím
volebním období bude mít čin-
nost spolku větší podporu ze
strany vedení města.

JUDr. Hana Dědová,
zastupitelka za KSČM

Děkujeme za podporu
Další volební období se blíží ke
konci. Ač jsme ho začali v koalici,
která vedla úspěšně město čtyři
roky, členové hnutí ANO se roz-
hodli pár týdnů po podpisu koa-
liční smlouvy spolupráci ukončit.
Na půdě společnosti BORS uza-
vřeli smlouvu novou. Město v té
době řešilo veřejnou zakázku na
MHD na dalších deset let za 300
mil. Kč a generální ředitel spo-
lečnosti BORS, která nakonec
ve veřejné zakázce uspěla, se
stal radním města.

Kritika projektu přístavby Do-
mova seniorů, na kterou naše
koalice zabezpečila dotační pro-

středky v řádech desítek miliónů
korun, nakonec vyústila v sebe-
chválu největší investiční akce
nové koalice. Nicméně dobrá
věc se podařila a jsem za to
ráda. Rovněž jsem ráda, že se
nepodařilo nové koalici zastavit
po nástupu do funkce vyasfal-
tování hráze ve Staré Břeclavi,
kde nyní potkávám řadu vozíč-
kářů, bruslařů i starších, kteří by
jinak tu nerovnou stezku mohli
využívat jen stěží.

Dál už není moc za co součas-
nou koalici chválit. Ač jsme se
snažili o spolupráci a věcně po-
dloženou kritiku, tak jsme nará-

želi na nezájem koalice o dialog
a kritiku věcí z  dob minulých.
Řada projektů zůstala stát na
půli cesty a některé se zastavily
úplně. Hezké obrázky areálu Cu-
krovaru, parkovacího domu
nebo bydlení pro seniory zůstaly
jen na papíře. Experimenty s tří-
děním odpadů ve městě stály
občany několik vyhozených mi-
liónů, aby se nakonec pod tla-
kem opozice a auditu v tichosti
zametly pod koberec. Nečestné
chování pana Matušky vůči mé
osobě už bylo jenom tou pově-
stnou třešinkou na dortu.

Jsem si vědoma, že občan chce

vidět výsledky. Proto chceme
pokračovat s projekty, které
nám všem přinesou zvýšení kva-
lity života ve městě, a jsme při-
praveni spolupracovat se všemi
zastupiteli, pro něž bude na
prvním místě občan našeho
města.

Přijďte k  volbám, aby nás na
Radnici mohli zastupovat lidé,
kteří svým občanům budou na-
slouchat a rozvíjet naše město
Břeclav tak, abychom na něho
mohli být pyšní a hrdí.

Olga Kelemenová
zastupitelka za ProRegion

Volební právo občanů jiných členských
států EU ve volbách do zastupitelstev
obcí konaných dne 23. a 24. září 2022
Mimo státních občanů ČR mají
právo volit do zastupitelstev
obcí také státní občané ostat-
ních členských států EU, kteří
alespoň druhý den voleb, tj.
24.9.2022 dosáhnou věku 18 let
a jsou v příslušné obci přihlášení
k trvalému nebo přechodnému
pobytu. Hlasování v  komunál-
ních volbách se mohou zúča-
stnit v případě, že požádají o zá-
pis do dodatku stálého seznamu
voličů u příslušného obecního
úřadu v místě, kde jsou přihlášeni
k pobytu, případně v den voleb
ve volební místnosti prokázáním
práva hlasovat (občanství EU,
bydliště v  okrsku, věk). Pokud
občan jiného členského státu EU
již o zápis do dodatku jednou
požádal pro některé předchozí
volby do zastupitelstev obcí,
v  něm zůstává zapsán, aniž by
musel svoji žádost pro každé
volby opakovat. Z  dodatku lze

voliče vyškrtnout jen na jeho
vlastní žádost nebo z  důvodu
pozbytí práva volit (ukončení po-
bytu na území ČR nebo úmrtí). 

Žádost o zápis do dodatku stá-
lého seznamu voličů může ob-
čan jiného členského státu EU
s trvalým nebo přechodným po-
bytem v Břeclavi podat na „evi-
denci obyvatel“ Městského
úřadu Břeclav, odbor správních
činností, oddělení dokladů, evi-
dence obyvatel a matriky.

Pro bližší informace můžete kon-
taktovat pracovnice evidence
obyvatel paní Vladislavu Slezáč-
kovou, tel.: 519 311 289, paní Ja-
roslavu Petrovou, tel.:
519 311 239 nebo vedoucí oddě-
lení evidence obyvatel, občan-
ských průkazů, cestovních do-
kladů a matriky Ing. Jitku
Zháňalovou, tel.: 519 311 221.

Informace pro voliče k prokázání totožnosti a státního občanství
ČR ve volebních místnostech pro účel výkonu volebního práva
pro volby do zastupitelstev obcí ve dnech 23. a 24. září 2022

• Zákon č.491/2001 Sb., o volbách do za-
stupitelstev obcí a o změně některých
zákonů, ve znění pozdějších předpisů,
stanoví povinnost voliče, jde-li o občana
ČR, a to po příchodu do volební míst-
nosti prokázat svou totožnost a státní
občanství ČR buď občanským průka-
zem nebo cestovním pasem ČR.

• Jinými doklady (např. řidičským průka-
zem) pro účel výkonu aktivního voleb-
ního práva pro volby do zastupitelstev
obcí nelze prokázat totožnost ani státní
občanství ČR. Neprokáže-li volič svou
totožnost a státní občanství ČR, ne-
bude mu hlasování umožněno.

•Dne 2. srpna 2021 nabyl účinnosti nový
zákon o občanských průkazech
č. 269/2021 Sb., který oproti předcho-
zímu zákonu (zák. č. 328/1999 Sb.) již
neumožňuje pro účel výkonu volebního
práva vydávání občanských průkazů
bez strojově čitelných údajů s dobou
platnosti 1 měsíc, tzn. v době, kdy bude
probíhat hlasování.

•Vyzýváme tímto voliče – občany ČR,
kteří nejsou držiteli platného cestovní
pasu, aby si ve svém občanském prů-

kazu ověřili, zda-li před konáním voleb
do zastupitelstev obcí nedojde k uply-
nutí platnosti jejich občanského prů-
kazu a případně v dostatečném před-
stihu požádali kterýkoliv obecní úřad
s rozšířenou působností o vydání no-
vého občanského průkazu. Upozorňu-
jeme, že platnost občanského prů-
kazu končí nejenom uplynutím doby
v něm uvedené, ale také např. dnem
nabytí právní moci rozhodnutí o zrušení
údaje o místu trvalého pobytu, uplynu-
tím 45 dnů ode dne ohlášení změny
místa trvalého pobytu, nabytí právní
moci rozhodnutí o změně jména nebo
příjmení, nebo uplynutím 45 dnů ode
dne uzavření manželství (partnerství)
a úmrtí manžela (partnera), pokud je
v občanském průkazu uveden rodinný
stav.

Pro bližší informace můžete kontaktovat
vedoucí oddělení evidence obyvatel, ob-
čanských průkazů, cestovních dokladů
a matriky Ing. Jitku Zháňalovou, tel.:
519 311 221.

Voličské průkazy se pro volby do za-
stupitelstev obcí nevydávají!

Pozn. Vedení města Břeclavi činnost Spolku pro břeclavský zámek
podporuje a vnímá tuto aktivitu jako záslužnou. Proto také břec-
lavská radnice poskytla Spolku pro břeclavský zámek prostory
zámecké zahrady k užívání zdarma. Kromě toho starosta a místo-
starostové přispěli vlastními financemi na založení spolku. 
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Městská knihovna Břeclav připravuje na září 2022
Tváře Břeclavi: Rekonstrukce
městského koupaliště
Také v září se v knihovně uskuteční
další diskuzní setkání z cyklu Tváře
Břeclavi, který je věnován tomu, jaká
Břeclav je a jaká by mohla být. Ve
čtvrtek 15. září v  18 hodin zveme
všechny zájemce na diskusi s archi-
tekty a zástupci města na téma re-
konstrukce městského koupaliště.
Vstup volný.
Literární festival BookPark
Třetí ročník břeclavského literárního
festivalu BookPark, který se koná na
pěší zóně se letos uskuteční od
pátku 16. září do středy 21. září.
Opět se můžete těšit na autorská
čtení současných českých spisova-
telů, prózu, poezii i publicistiku. 
V pátek 16. září se od 18 hodin usku-
teční undergroundový večer spojený
s promítáním filmu …a bude hůř na-
točeného podle stejnojmenné kul-
tovní knihy spisovatele Jana Pelce,
který bude poté připraven odpoví-
dat na dotazy z publika či podepsat
vaše přinesené knihy. V průběhu ve-
čera bude k dispozici čepované pivo.
Sobota 17. září bude patřit slamerské
poezii. V 18 hodin se můžete těšit na
autorské čtení známého slamer-
ského autora Tima Postovita z jeho
sbírek Magistrála a Motýlí pavilon,
od 19 hodin pak bude následovat
Slam Poetry Exhibice v  podání
Tima Postovita, Maldy, Mikeše a dal-
ších.
V neděli 18. září se od 15.30 hodin
uskuteční beseda s  ilustrátorkou
dětských knih a autorkou komiksu
Drobnosti Terezou Konupčíkovou,

spojená s výstavou jejích obrázků,
která bude následně až do konce
října ke zhlédnutí v  prostorách
knihovny. Následovat bude od 17
hodin představení Loutkového di-
vadélka Radost pro děti Francek
Nebojsa.
Pondělí 19. září se ponese v poetic-
kém duchu. Nejen pro milovníky sou-
časné poezie je připraveno autorské
čtení mladé manželské básnické
dvojice Terezy Bínové a Radka Ště-
pánka.
Úterý bývá na BookParku tradičně
věnováno publicistice. Letos účast
přislíbil novinář a publicista Tomáš
Etzler, který od 18 hodin promluví
o vzniku knihy Novinářem v Číně. Co
jsem to proboha udělal? a o svých
životních zkušenostech z této velké
země, kde v letech 2007 až 2010 pů-
sobil jako stálý zpravodaj České te-
levize. Akce bude ukončena
autogramiádou.
Festival vyvrcholí ve středu 21. září
celoevropskou akcí Noc literatury.
Čtení v  jednotlivých zúčastněných
městech probíhají na zajímavých ne-
tradičních místech, pro pilotní ročník
jsme pro Břeclav vybrali kapli sv. Cy-
rila a Metoděje u nádraží, Café Hos-
tina na náměstí T. G. Masaryka,
suterén kostela sv. Václava a letní
zahrádku U Kapra pod zámkem. Od
17 do 20 hodin prostřednictvím ve-
řejných čtení zazní vždy v celou ho-
dinu na každém z  těchto míst
ukázka z nové tvorby evropských
spisovatelů. 
Konkrétní program Noci literatury
a bližší informace k celému festivalu

naleznete na Facebooku BookParku
nebo na webu a sociálních sítích
Městské knihovny Břeclav.
Jižní Morava čte: Co vypráví voda
Městská knihovna Břeclav ve spolu-
práci s Moravskou zemskou knihov-
nou vyhlašuje 7. ročník literární,
výtvarné a audiovizuální soutěže pro
děti a mládež Jižní Morava čte na
téma Co vypráví voda. To nabízí do-
statek prostoru pro literární ztvár-
nění fantazijních příběhů, ale také
pro výtvarné zpracování vodních
světů a říší. Formou můžou být po-
vídky, příběhy, básničky, komiks, fo-
tografie, výtvarná či audiovizuální
díla. Zapojit se můžou děti od mateř-
ských a základních škol, gymnázií,
jednotlivci i kolektivy. Soutěž pro-
bíhá od 1. září do 31. října 2022, více
na www.jiznimoravacte.cz
Akce pro děti
V Týdnu knihoven od 3. do 7. října se
děti mohou těšit na výtvarnou sou-
těž, bojovku a další zajímavé akce.
Zároveň bude vyhlášen nejlepší čte-
nář za uplynulý rok 2021.
Akce na pobočkách
Od 1. do 16. září bude na všech po-
bočkách během otevírací doby pro-
bíhat balení knih a učebnic do školy.
V pátek 16. září se na pobočce v Po-
štorné uskuteční v 16.30 hodin te-
matické vyprávění s dílničkou pro
menší i větší děti Jak šel drak Bala-
bán do školy, vstupné 30 Kč.
V  úterý 5. října se na pobočce
v  Charvátské Nové Vsi uskuteční
knihovnická dílna Vyrábíme si
placky a magnetky, ve středu 6.
října od 13 do 17.30 se budou placky
a magnetky vyrábět na pobočce
v Poštorné. 
VU3V: Leonardo da Vinci
Srdečně zveme všechny zájemce ke
studiu dalšího semestru Virtuální
univerzity třetího věku, tentokrát vě-
nované jedné z nejvýznamnějších
postav období renesance – Leo-
nardu da Vinci, malíři, sochaři, archi-
tektu a vynálezci. O tom, že jeho
talent byl skutečně všestranný se
přesvědčíte v šesti přednáškách,
které jsou věnovány jednotlivým
etapám jeho života a tvorby. Před-
nášky budou probíhat jednou za 14
dní v úterý od 10 nebo 14.30 hodin,
úvodní přednáška se uskuteční
v úterý 4. října. Přihlašovat se ke
studiu je možné až do 23. října 2022.
Garantem kurzu je doc. Mgr. Martin
Pavlíček, Ph.D. Cena kurzu za celý

semestr je stanovena na 560 Kč, pro
čtenáře knihovny 400 Kč. VU3V
mohou studovat osoby se statutem
důchodce a invalidní důchodci bez
rozdílu věku. Další informace vám
ochotně sdělí Mgr. Jaroslav Čech,
tel.: 725 107 305, cech@knihovna-
breclav.cz.
Konference Živý folklór
Kam kráčí folklór v  21. století? Ve
čtvrtek 6. října od 8.00 hodin
zveme všechny folklórní příznivce na
další ročník konference Živý folklór,
která bude probíhat ve velkém sále
knihovny. Program konference se
právě dokončuje, naleznete jej již
brzy na webových stránkách
knihovny a na zivyfolklor.cz.
Tomáš Ondrejka: Břeclav na cestě
mezi Prahou a Vídní (1848–1914)
Ve studovně a na všech pobočkách
knihovny si můžete zakoupit knihu
Tomáše Ondrejky Břeclav na cestě
mezi Prahou a Vídní (1848–1914).
Autorovi se v ní podařilo shromáždit
velké množství dosud nepublikova-
ného materiálu vycházejícího přede-
vším z původních německy psaných
pramenů. Cena knihy je 400 Kč.
Moderní technologie v novém
Od října opět spouštíme volnoča-
sové aktivity pro děti a mládež spo-
jené s  moderními technologiemi,
nově vždy v pondělí a ve středu od
14.30 do 17.30 hodin. Můžete se těšit
na oblíbenou virtuální realitu,
v  Klubu videoher na vás budou
čekat tři nové herní konzole Playsta-
tion 5, v našem Třidéčku, tvůrčí dílně
pro každého, budete mít možnost
nově vyzkoušet i možnosti víceba-
revného 3D tisku, v  Robotovně
máme pro vás připravenu spoustu
nových programovatelných robotů
a stavebnic a nově otevíráme
i Coder Dojo, zábavnou výuku zá-
kladů programování. Více informací
v příštím čísle Radnice a na webo-
vých stránkách knihovny.
Kytka za kytku i po prázdninách
I po prázdninách bude v břeclavské
knihovně fungovat výměnná burza
Kytka za kytku. Květiny můžete da-
rovat nebo vyměnit – získat je lze
pouze výměnou. Přinést můžete co-
koliv: semínka, sazeničky, řízky, po-
kojovky, staré květináče atd. Akce
probíhá vždy první pátek v měsíci
od 13 do 18 hodin v oddělení naučné
literatury, kytky ale následně můžete
přijít měnit po celý měsíc. (jč)
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PROMÍTÁME OD 13. 9. 

POKLADNA OTEVŘENA:
8. a 9. 9. 15.00–18.00

Dále vždy 1 hod. před programem

rezervace a on-line prodej na:
www.kinobreclav.cz

Vnitřní provoz kina není omezen. 
Vstup do prostoru kina bude označen.
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Petr Dlouhý: Svatováclavské slavnosti 
budou letos největší v historii
Jubilejní XXX. Svatováclavské
slavnosti lákají na legendy čes-
kého rocku, kapelu Olympic.
Mimo to ale Břeclavané uvidí tra-
diční krojovaný průvod, přehlídku
dětských folklorních souborů
nebo ruční stavění máje. Září ale
láká i na další akce. Povídali jsme
si s ředitelem břeclavského mu-
zea Petrem Dlouhým.  

Září je pro muzeum nejnároč-
nějším měsícem. Na co se mů-
žeme těšit? 
V  břeclavském muzeu můžete
od září vidět nejinteraktivnější
a nejzajímavější výstavu, kterou
jsme v  muzeu doposud měli.
Prozradím jen, že se jmenuje
Leťme vysoko a je to výstava
pro děti i jejich rodiče o lidské

touze létat. Věřím, že si ji užijí
všichni. Břeclavské ZŠ a MŠ mají
vstup na výstavu zdarma. Stačí
se jen objednat.

A co živá kultura? 
Začali jsme již o prvním zářijovém
víkendu, kdy podzámčí zaplnili
veteráni, sto pivních speciálů
v  rámci Festivalu minipivovarů
a cestu si sem našly tisíce ná-
vštěvníků, což mě opravdu těší.
Letos jsme jako muzeum dostali
také za úkol zorganizovat gala-
večer při příležitosti Ocenění
osobností města Břeclavi
k 150. letům první zmínky o Břec-
lavi. Galavečer proběhne 16. září
v kině Koruna, které se k oslavám
připojí v rámci devadesáti let své
existence.

Na co lákají jubilejní třicáté
Svatováclavské slavnosti? 
Po dvou chudých covidových le-
tech, kdy jsme dokonce je jed-
nou museli zrušit úplně, se ten-

tokrát můžeme těšit na největší
slavnosti v historii. V dramaturgii
jsme se snažili zasáhnout
všechny věkové skupiny a věřím,
že si s hlavní hvězdou slavností
skupinou Olympic zazpíváme
pod zámkem jejich největší hity.
Olympic má tento rok také vý-
ročí, a to 60 let na podiu. Letos
se nám ta jubilea opravdu sešla. 

Jak pokračují práce 
na Pohansku? 
Zatím jde vše podle plánu,
máme hotový projekt nové inte-
raktivní expozice, na kterém
jsme spolupracovali s  Masary-
kovou univerzitou a připravu-
jeme podklady pro výběrové ří-
zení na zhotovitele. V září
odinstalujeme současnou expo-
zici. Poslední zářijový den se us-
kuteční jeden z koncertů v rámci
Lednicko-valtického hudebního
festivalu.

(dav)

5. ročník Břeclavských svatováclavských slavností v roce 1996. Marta
Ondrášková a Evženie Klanicová, v pozadí gymnaziální pěvecký sbor
Polyfonia. Foto Karel Čepera.

Z historie Svatováclavských slavností
Slavnosti vznikaly na začátku 90.
let minulého století v krizové si-
tuaci kultury, kdy se ocitly v exis-
tenčních problémech všechny tři
nejvýznamnější profesionální kul-
turní instituce v Břeclavi. 

Okresní kulturní středisko bylo
zrušeno bez náhrady, okresní
knihovna byla tzv. „divokou
transformací“ změněna na
městskou knihovnu, dům kultury
ROH se rozpadal a začal se pri-
vatizovat, Městské muzeum
a galerie vzniklo až r. 1995. Ve
snaze překlenout toto kulturní
vakuum se nakonec dohodlo ve-
dení domu kultury ROH s vede-
ním města Břeclavi na vytvoření
nové kulturní akce s využitím
místní kulturní aktivity souborů
zájmové umělecké činnosti
a občanských sdružení, s akcen-
tem na bohatost podlužáckého
folkloru.

Význam byl přikládán integrační
funkci slavností vzhledem
k městským částem Stará Břec-
lav, Charvatská Nová Ves, Po-
štorná a ještě i Ladná, zejména
proto, že důstojné kulturní
stánky tam tehdy nebyly. Tíha
celé organizace a finančního za-

jištění slavností spočívala na
místostarostech a zaměstnan-
cích městského úřadu, tvorba
programů na ředitelkách
knihovny a pak i muzea, od roku
1999 se na nich podílelo také
Sdružení pro podporu a rozvoj
dětského folkloru v Břeclavi.

Slavnosti se v prvních 15 letech
odehrávaly ve středu města,
zvláště na prostranství před do-
mem kultury. Jejich hlavní pro-
gram byl vždy tvořen z vystou-
pení domácích souborů
a kroužků různých žánrů, slo-
vácké chasy a slováckých
krúžků městských částí, cimbá-
lových muzik a dechových hu-
deb, ale i kroužků hudebních
škol. Byla to velká přehlídka ta-
lentů našeho města a obraz
specifického charakteru Břec-
lavi. Vyvrcholením byly vždy ne-
dělní břeclavské hody, vztahující
se ke svátku svatého Václava. 

Protože samotné město Břeclav
soustřeďuje větší počet obyva-
tel s různorodými kulturními zá-
jmy a přízní mnoha mimobřec-
lavských návštěvníků, býval
tradiční program doplněn o širší
nabídku koncertů, výstav, diva-

delních představení, trhů a his-
torických programů. Obohace-
ním byly od roku 1999 pořady
dětského mezinárodního folklor-
ního festivalu, oblibu měl také
tradiční jarmark, kdy byl kladen
důraz na původní řemeslnou
tvorbu. Po vytvoření základů
slavností byl od roku 2007 ko-
nečně k dispozici potřebný větší
prostor pod zámkem.

Během prvních 5–15 let své
existence si slavnosti získaly

značný ohlas u široké veřejnosti
a desetitisíců diváků, výrazně
oživily společenský život města
i regionu stejně jako cestovní
ruch, reprezentovaly město
Břeclav a jeho nejlepší kulturní
tradice v  ČR i Rakousku. Zej-
ména ale byly důkazem obrov-
ské kulturní aktivity tisíců zdej-
ších lidí všech generací a jejich
vztahu k Břeclavi.

Mgr. Marta Ondrášková
PhDr. Evženie Klanicová
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TJ Sokol Charvátská Nová Ves z.s a Slovácký
krúžek Charvatčané z.s.

pořádají v sobotu 15. 10. 2022 v 18.00 hod. 

3. setkání harmonikářů
v Sokolovně v Charvátské Nové Vsi 

jako vzpomínku na harmonikáře
Rudu Kučeru a Jendu Kuriála.

Vstupné dobrovolné.

Dvě nové publikace “Lidový rok
a lidový oděv z území obcí Led-
nicko-valtického areálu a sou-
sedního Dolního Rakouska“ byly
prezentovány na závěrečném
workshopu projektu v Lednici.
Česká a německá mutace přibli-
žuje historii a současnost lido-
vého zvykosloví a krojů v náro-
dopisných oblastech západního
Podluží, jižní části Hanáckého
Slovácka a regionu Weinviertel.
Pro Dobrovolný svazek obcí LVA
realizovala Místní akční skupina
LVA z projektu KPF – 02 – 230 –
Spolu a odborně – Fond malých
projektů Rakousko-Česká re-
publika. Na snímku autorka od-
borných českých textů Alena
Káňová a Eva Zeindl, odborný

garant z partnerského Kultur-
ního domu v Kremsu - Volkskul-
tur Niederösterreich. Publikace
budou volně k dostání v TIC LVA.

(MAS LVA)

Lidový rok a lidový oděv
Divadelní soubor Břetislav se od
znovuzaložení v roce 2003 po-
prvé zúčastnil prestižního festi-
valu amatérského divadla Jirás-
kův Hronov. Festivalu se
každoročně zúčastní nejlepší
soubory z republiky, a to na zá-
kladě doporučení nebo nomi-
nace z krajských přehlídek. Čle-
nové souboru se tak mohli
pyšnit účastí na tomto festivalu
plných zajímavých her a semi-
nářů se svou hrou, tragikomedií
„Na viděnou, Sbohem“, kterou re-
žíroval člen souboru Martin Sí-

tek. Komorní divadelní hru měli
možnost Břeclavané vidět už
v minulosti v některé z místních
kaváren.

„Pro velký zájem bude divadelní
hra v Břeclavi reprízována,
srdečně Vás tedy zveme 17. 9.
2022, pro více informací nás sle-
dujte na sociálních sítích.“, vzka-
zuje principál souboru Štěpán
Tomešek, který ztvárnil ve hře
jednu z hlavních postav.

(ds)

Divadelníci na Jiráskově Hronově

Nejen mistr světa elitní letecké
série Red Bull Air Race Martin
Šonka lákal na letecký den, který
letos pořadatelé pojali jako
dvoudenní. 

Po oba dny jste se na břeclav-
ském letišti mohli pokochat
skvělými výkony letecké skupiny
Follow me, historického Boeingu

Stearman, cvičného bojového
letounu L-39 Albatros či L-29
Delfín a mnoha dalších. Kromě
toho přilákaly příchozí vyhlíd-
kové lety, autoveteráni nebo
camp pilotů RAF z II. světové
války se Spitfirem v táboře. Ne-
chyběl ani bohatý doprovodný
program pro děti. 

(dav)

Letecký den: Šonka i piloti RAF





Městské muzeum a galerie
v Mariánských Lázních hostí až
do 4. září 2022 výstavu obrazů
Antonína Vojtka. Krajinou jižní
Moravy se tak prostřednictvím
výtvarných děl mohou opět těšit
návštěvníci i mimo náš region.  

V září se připravuje zahájení vý-
stavy A. Vojtka vernisáží, která
proběhne 11. září v  Adamově.
Během horkého léta malíř A. Voj-
tek pracoval na lunetě v Podi-
víně a její oficiální představení
se uskuteční 17. září. 

Den otevřených ateliérů DOA
2022 proběhne v  sobotu
24. září. 

V Galerii 99 najdete trvalou na-
bídku výtvarných děl. Rádi by-
chom všechny příznivce výtvar-
ného umění pozvali na novou

tematickou výstavu, kterou by-
chom rádi připravili v naší Galerii
99. Těšíme na setkání! Aktuální
informace najdete na webu
nebo na Facebooku.

Galerie nabízí: stálou expozici
šperků ze dřeva, více než sto
grafických děl, veškeré služby
související s poradenstvím a vý-
tvarným uměním, oceňování ob-
razů, restaurování atd.

Otevřeno: úterý až pátek od
14.00 do 17.00 hodin, případně
po telefonické domluvě kdyko-
liv- 519 372118, 723 930 015, 723
887 977. Galerie AV na ul. J. Mo-
láka na zazvonění nebo na tele-
fon. 

Novinky sledujte na www.vojtek-
av.com nebo na Facebooku.

Galerie 99 Břeclav v září

Břeclavská Radnice

Tisíce lidí prošly v srpnu uličkou
u synagogy, aby nasály atmos-
féru devátého ročníku Slavností

rajčat. A že bylo co nasávat!
Chuťové buňky návštěvníků
akce pod taktovkou břeclav-

ského muzea měly na výběr
mezi nepřeberným množstvím
pochutin z rajského jablíčka.
Chybět nemohl rajčák, Bloody
Mary, pořádná rajská omáčka
z Dubiče nebo rajská polévka,
ale třeba taky rajčatový Břeclík.

Návštěvníci mohli ochutnat de-
sítky cizokrajných rajčatových
dobrot, ke skvělé atmosféře při-
spěla výborná hudební a taneční
vystoupení. Tak zase za rok! 

(dav)

Břeclíky, rajčák i rajská omáčka z Dubiče

Milovníci krásné hudby, opojné
architektury a bohaté historie si
přijdou na své. 7. ročník Led-
nicko-valtického hudebního fes-
tivalu (zkráceně LVHF), který se
koná od 24. září do 8. října, svým
programem zavítá i do Břeclavi,
a to hned dvakrát; 25. a 30. září.

Letošní program LVHF se zamě-
řuje na stopu a historii morav-
ských Charvatů, kteří byli na
území jižní Moravy v  minulosti
pozváni rodem Lichtenštejnů.
V  regionu se usadili a vytvořili
místní komunity. LVHF 2022
proto posluchačům nabídne
skladby autorů a interprety ze
zemí bývalé Jugoslávie. „Jednot-
livé koncerty budou spojené
skladbami Dory Pejačević, chor-
vatské skladatelky z přelomu 19.
a 20. století propojené s naší
zemí přátelskými vztahy s me-
cenáškou umění Sidonií Nádher-
nou a literáty jako Karl Kraus či
Rainer Maria Rilke,“ přibližuje
program ředitel a zakladatel fes-
tivalu Jiří Partyka.

V neděli 25. září promluví v Ha-
vlíčkově vile v Poštorné historik
Miroslav Geršic o příchodu
Charvatů na Valticko. O pět dní
později, v pátek 30. září, festival

nabídne poprvé zájemcům
skloubení mimořádné hudby
i místa v prostorách zámečku
Pohansko. „Delikátní a vizionář-
ský pianista“ Aljoša Jurinić a ta-
lentovaná violoncellistka Latica
Anić zahrají květnatá díla Dory
Pejačević i velikánů Ludwiga van
Beethovena, Fryderyka Chopina
a Gabriela Faurého. 

Na dalších koncertech budou
mít návštěvníci díky festivalu
vesměs poprvé možnost slyšet
u nás skutečné hvězdy nejen
z Chorvatska, ale i ze Srbska či
Slovinska: světově proslulého
basbarytonistu Davida Bizice,
sopranistky Niku Gorič či Jo-
sipu Bainac, ale také violoncel-
listu Vida Veljaka a mnoho dal-
ších včetně souboru Ensemble
Illyrica.

Lístky na koncerty jsou k do-
stání online na www.lvhf.cz nebo
v síti GoOut a v prodejních mís-
tech LVHF v Brně, Břeclavi, Led-
nici, Mikulově a Valticích. Rezer-
vovat je lze také e-mailem na
adrese prodej@lvhf.cz. Bližší in-
formace i o dalším programu
najde zájemce na webu LVHF.

(LVHF)

Balkánské hvězdy v Břeclavi
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Cyklistický oddíl Sportcomplex
Břeclav sklidil na mistrovství Ev-
ropy v Portugalsku (14.-19. čer-
vence) v dráhové cyklistice
plody dlouholeté koncepční
práce s mládeží. Pět odchovan-
kyň břeclavské cyklistiky vybo-
jovalo medaile. Nespočet tré-
ninků a roky práce s podporou
sponzorů, rodičů, škol, kraje
i břeclavské radnice se vyplatily,
stejně jako navázání spolupráce
s Duklou Brno a Duklou Praha. 

V Portugalsku se mistryní Evropy
ve vylučovačce stala Barbora

Němcová. Bylo až neuvěřitelné,
jaké odhodlání v náročném a ne-
bezpečném závodě ukázala.
V posledním kole zaútočila a roz-
hodla o svém zlatu. Jistě pro ni
byly motivací sprinterky, které zá-
vodily o den dříve. V týmovém
sprintu juniorek byly v nominaci
Natálie Mikšaníková, Michaela
Poulová a Anna Jaborníková. Mik-
šaníková se nakonec do sestavy
nedostala, ale později překvapila
těsným 4. místem v závodě na
500 metrů s pevným startem.
Pouze jedna desetina vteřiny ji
dělila od evropské medaile. 

České trio sprinterek ukázalo
svou sílu a zaostalo pouze za vý-
běrem dívek dominujícího Ně-
mecka. Anna Jaborníková se nej-
více těšila na svou oblíbenou
disciplínu, kterou je nevyzpyta-
telný keirin. Na Němky měla spa-
deno po 4. místě ze sprintu a ve
finále jim ukázala svou sílu. Proťala
cílovou pásku s jasným náskokem
a stala se mistryní Evropy. Vero-
nika Jaborníková v kategorii do 23
let vybojovala druhé místo a stří-

brnou medaili v závodě na 500
metrů s pevným startem. 

V týmovém sprintu se představil
také Jakub Vajbar. Závod vý-
borně rozjel (třetí nejlepší čas ze
všech), bohužel kolegu na dru-
hém úseku limitovalo zranění
kotníku a tak české trio zajelo
v rozjížďkách pátý čas a do bojů
o medaile nepostoupilo.

(juh)

Jaborníková a Němcová mistryněmi Evropy

Břeclavské medailistky z mistrovství Evropy, zleva Veronika Jabor-
níková, Barbora Němcová, Anna Jaborníková a Michaela Poulová

Ve věku 88 let zemřel 26. 7. La-
dislav Klim (na snímku 2. zprava).
Osobnost, která se dlouhá léta
podílela na rozvoji břeclavské
atletiky i atletického stadionu.
Nedílnou součástí atletického
života v Břeclavi byl Ladislav
Klim více než 70 let. I po osm-
desátce působil jako rozhodčí
např. při skoku vysokém. Do vy-
sokého věku rovněž trénoval.
Ladislav Klim byl proto dobře
známý i současným atletickým
nadějím. 

Ladislav Klim se narodil v roce
1934 v Brně. V Břeclavi žil od
roku 1945. V jeho profesním ži-
votě, kdy nejdříve pracoval ve
strojírenském závodě TODOZA
a posléze v tehdejší Transportě,
vždy hrál významnou roli sport.
Od mládí se věnoval fotbalu,
basketbalu, později také volej-
balu a dalším hrám, ale přede-
vším atletice. Účastnil se atle-
tických závodů za různé kluby
a závodil také za muže Lokomo-
tivy Břeclav, především v kouli
a disku. Po dobu třiceti let se
Ladislavu Klimovi dařilo držet
okresní rekord v hodu diskem.
Velkých úspěchů se mu podařilo
dosáhnout v basketbalu, i jako

trenérovi atletiky. Po dlouhá léta
působil jako úspěšný rozhodčí,
a to nejen v atletice. S pomocí
pamětníků se mu podařilo se-
psat dějiny atletiky. Ze svého
rozsáhlého soukromého archivu
čerpal mimo jiné i při sestavo-
vání knihy o dějinách břeclav-
ského Sokola a Lokomotivy.
Dlouhá desetiletí se také staral
o to, aby se lidé z Břeclavska
o úspěších nejen břeclavských
atletů dozvěděli. Ještě před ně-
kolika lety byl dopisovatelem do
sportovních rubrik tištěných
médií Břeclavska. Přispíval mimo
jiné i do břeclavského zpravo-
daje Radnice pod zkratkou (lk).
Čest jeho památce. 

(dav)

Zemřela osobnost
břeclavské atletiky 
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Léto snů prožila břeclavská cy-
klistka Barbora Němcová. Po
zisku titulu mistryně Evropy ve
vylučovacím závodě ovládla
tuto disciplínu i v té nejtěžší
konkurenci a stala se mistryní
světa!

Na velodromu v izraelském Tel
Avivu postupně nechávala od-
padat své soupeřky, a nakonec
vybojovala zlatou medaili, když

v závěrečném sprintu zdolala
i poslední konkurentku, kterou
byla Anna Kolyžuková z Ukrajiny. 

„Cítím se skvěle. Mám na sobě
dres mistryně světa a určitě si
jej cením více jak toho z evrop-
ského šampionátu. Od začátku
se jelo hodně rychle a nevěřila
jsem, že bych tam mohla vy-
držet. Hodně se navíc padalo,
ale jinak se mi jelo výborně,“

zhodnotila Barbora Němcová
svůj životní závod pro web Čes-
kého svazu cyklistiky. 

Do elitní desítky se dostala
Barbora Němcová rovněž
v omniu (cyklistickém víceboji),
když skončila sedmá. V madi-
sonu (bodovacím závodě dvo-
jic) přidala společně s Adélou
Markovou rovněž sedmou pří-
čku.

Bronzovou medaili pro Českou
republiku vybojovala další břec-
lavská odchovankyně Anna Ja-
borníková, která v keirinu nesta-
čila pouze na Němku Claru
Schneiderovou a Korejku Kim
Goye. Ve finále startovala i Na-
tálie Mikšaníková, která byla še-
stá. Ta v závodě na 500 m s pev-
ným startem obsadila 5. místo. 

(juh, foto SportComplex)

Barbora Němcová je mistryní světa

Na mistrovství ČR ve sprinter-
ských disciplínách v Plzni
(2.–3.  července) rozšířily cy-
klistky Sportcomlexu Břeclav
svou bohatou sbírku medailí
o další cenné kovy. 

Hned čtyři medaile vybojovala
žákyně Ema Benešová (3. ve
sprintu, 2. v týmovém sprintu,
2. na 500 m s pevným startem,
2. v keirinu). Sára Hrůzová byla
4. ve sprintu kadetek a 2. v tý-
movém sprintu. Žákyně Natálie
Němcová obsadila 5. ve sprintu
žákyň a 4. v keirinu. Juniorka
Sára Krochmaľová musela nej-
dříve zkrotit "úředního šimla"
a získat české občanství, aby na

šampionátu mohla vůbec star-
tovat. To se podařilo a k bronzu
z týmového sprintu přidala
6. místo ve sprintu a 5. v keirinu.

20.-22. července se jelo v Praze-
Třeměšíně mistrovství republiky
na dráze ve vytrvalostních dis-
ciplínách a také tady o sobě daly
závodnice z Břeclavi výrazně vě-
dět.

Ve stíhacím závodě žaček byla
3. Ema Benešová, 4. Natálie
Němcová, obě společně se Sá-
rou Hrůzovou a závodnicí Dukly
Brno vybojovaly stříbro v tý-
mové stíhačce (ve společném
závodě žaček a kadetek). Ka-

detka Veronika Jadrná se stala
mistryní republiky, 4. byla Beata
Hermanová, společně zvítězily
ve stíhačce družstev se závod-
nicemi Dukly Praha v novém ná-
rodním rekordu.

Juniorka Barbora Němcová vy-
hrála týmovou stíhačku rovněž
v novém českém rekordu (se zá-
vodnicemi Prostějova a Dukly
Praha), Adéla Hermanová a Sára
Krochmaľová byly druhé (se zá-
vodnicemi Dukly Praha a Jese-
níku), Hermanová byla 4. v indi-
viduálním závodě.

Ve scratchi vybojovala titul ju-
niorka Barbora Němcová, 4. byla

Krochmaľová, 5. A. Hermanová.
V kadetkách byla 3. Veronika
Jadrná, 4. Beata Hermanová,
v žačkách získala stříbro 2. Ema
Benešová, 4. byla Natálie Něm-
cová.

Další stříbro přidala žačka Ema
Benešová v bodovacím závodě,
4. Natálii Němcovou dělily
2 body od bronzu. Další katego-
rie už ovládly břeclavské bojov-
nice. V kadetkách zvítězila Ve-
ronika Jadrná, 3. skončila Beata
Hermanová, mezi juniorkami
byla nejlepší Barbora Němcová,
Adéla Hermanová dojela čtvrtá.

(juh)

Na dráhařském mistrovství ČR cinkaly medaile
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Celkem pět medailí si odvezla výprava břec-
lavských atletů v  dresu Jihomoravského
kraje z Letní olympiády dětí a mládeže v Olo-
mouci.

Hned dvě zlata si na krk pověsil starší žák
Richard Březovič. Nejprve zvítězil v  novém
osobním rekordu 15,38 m o pouhý jeden cen-
timetr před Vilémem Voříškem z Pardubic-
kého kraje ve vrhu koulí. Richard doslova
uzemnil všechny své soupeře hned prvním

pokusem a nikdo ze soupeřů ho již nedokázal
překonat! Druhé zlato získal Richard ve své
oblíbené disciplíně v hodu oštěpem. Nastu-
poval do závodu z pozice hlavního favorita,
protože jako jediný ze startovního pole do-
kázal letos přehodit šedesátimetrovou hra-
nici. V průběhu závodu se pral s technikou
i nepříjemným větrem, jeho vítězný pokus
z páté série měl hodnotu 56,64 m.

Další zlaté medaile vybojovali Lukáš Drobilič

ve skoku vysokém mladších žáků výborným
výkonem 183 cm, čímž vyrovnal vlastní
okresní rekord. Lukáš je výrazným sportov-
ním talentem, kromě atletiky dokázal přidat
olympijské medaile i v plavání!

Ihned po triumfu Lukáše se stal olympijským
vítězem také Matyáš Kocman. Ten na 800 m
mladších žáků zvítězil v novém okresním re-
kordu 2:08.72 a překonal starý rekord Lubora
Slunského (vítěze LODM z Ústí nad Labem).

Bronz přidal ve skoku vysokém starších žáků
Vojta Homola skokem 185 cm. Velká gratu-
lace našim nadějným atletům!

Bohužel těsně pod medailí skončil mladší žák
Matěj Režňák v hodu oštěpem. V závodě si
sice vytvořil nový osobák 38,27 m, ale bohužel
na medaili to nestačilo a Matěj skončil čtvrtý.
Ve finálových závodech se ještě představili
starší žák Patrik Totka (8. místo 4:19.87 PB)
a mladší žák Robin Chládek ve finále výškařů,
který skončil také na 8. místě výkonem 151 cm.
Do semifinále v běhu na 60 m postoupila také
Emma Mwanyolo, ta si zaběhla také nový PB -
8.07 s. 

(jpet)

Čtyři zlata a bronz pro Břeclav

Covidová i postcovidová sezóna
2021/2022 byla klub jednou z or-
ganizačně nejnáročnějších. Do
soutěží vstupovali Lvi poprvé ve
své historii s kompletním obsaze-
ním všech mládežnických katego-
rií, včetně dospělých – mužů i žen. 

Značný úbytek sportovců a spor-
tovkyň, který se po rozvolnění hy-
gienických opatření předpoklá-
dal, se v klubu nekonal. Lvi dosáhli
řady sportovních úspěchů, ně-
kterých pro klub i Břeclav velmi
významných. Žáci byli důstojnými
soupeři významným tradičním
hokejovým baštám. Ze spousty
utkání odcházeli jako vítězové, ale
především sportovní výkony
břeclavských hokejistů a hokejis-
tek byly příslibem jejich dalšího
sportovního růstu. V hokejové
přípravce se začala učit bruslit

spousta nových nadějných ho-
kejistů a hokejistek. O vánočních
svátcích hokejisté navázali na or-
ganizaci tradičních vánočních
turnajů O pohár města Břeclavi
a O pohár starosty města Břec-
lavi, které se vydařily organizačně
i výsledkově. 

V kategorii dorostu Břeclaváci
boj o extraligu ztratili až v po-
sledním utkání a přes velmi ná-
ročnou cestu, která vedla přes
nadstavbové skupiny a baráž, se
probojovali do prestižní 1. ligy do-
rostu. V kategorii juniorů v po-
sledním utkání Lvi těsně prohráli
postup do baráže o 1. ligu. U do-
rostenců i juniorů lze hovořit
o velmi úspěšné sezóně. Jedná
se o nejlepší výsledky břeclav-
ských výkonnostních kategorií.
Dorostenci i junioři výborně re-

prezentovali Břeclav i kraj na re-
publikové úrovni. Kategorie do-
spělých – mužů i žen, se k úspě-
chům také přidaly. Muži hladce
postoupili z 5. místa do play off,
což lze považovat za výborné
umístění v dlouhodobé soutěži.
Ženy se opět umístily v 1. lize na
medailové pozici a obsadily
krásné 3. místo. V průběhu se-
zóny se řada hráčů účastnila
krajských mládežnických výběrů.
Nejdále to dotáhl Ondřej Ruml,
který reprezentoval náš kraj na
mistrovství republiky dokonce ve
vyšší věkové kategorii. Význam-
ného výsledku dosáhla reprezen-
tantka ČR a odchovankyně Te-
reza Vališová, která získala zlatou
medaili na mládežnické olym-
piádě v kategorii U17. V kategorii
U16 byl stálým členem reprezen-
tačního družstva ČR odchova-

nec Adam Veselský, který se
v přípravných utkání řadil k nej-
lepším střelcům našeho výběru. 

Vydařenou hokejovou sezónu
umocnily úspěchy břeclavských
inline hokejistů. V kategorii inline
hokejové přípravky se Břecla-
vané stali vicemistry republiky
a starší žáci mistry republiky.
Břeclavští hráči Ondřej Ruml
a Marek Zapletal se v dresu inli-
nehokejové reprezentace stali
mistry Evropy v  kategorii U16
a U18. Břeclavské Lvy dlouho-
době podporuje město Břeclav
a hokejisté tuto podporu splácí
výbornou reprezentací v soutě-
žích Českého svazu ledního ho-
keje a České asociace inline ho-
keje. 

(HC LVI)

Ohlédnutí za úspěšnou hokejovou sezónou LVŮ
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